
Szívmelengető történetek 
az örökbefogadásról 
Könnyebbé válik a gyermekek adoptálása, a parlament 
a héten elfogadta az örökbefogadási törvény legújabb 
módosításait. Ennek apropójából összeállításunkban 
érintett szülőkkel és egy szakemberrel beszélgetünk a 
témáról.

Cégfinanszírozás 
a járvány után 
Elindította RESTART Vállalko-
zásfinanszírozási Programját 
a Városi Alapkezelő Zrt. Dr. 
Várady Zoltán vezérigazgató-
val beszélgettünk.

Megoldották 
a távoktatást
Az elmúlt hónapok oktatási 
tapasztalatairól kérdeztük az 
iskolák, a tanulók és a szülők 
képviselőit. (Képünkön dr. Lu-
kács Lajos, a Bányai igazgatója.)

7. oldal 4. oldal 8–9. oldalCSALÁD GAZDASÁG ISKOLA

Pincéket öntött el, 
utakat fedett be a víz

ÉLETMÓD 

Szaporodnak  
a közösségi kertek 

Két új közösségi kerttel is gazdago-
dott a Széchenyiváros. A június 4-én, 
a Szentcsalád Plébánia mögötti terüle-
ten átadott 28 parcellának már mind-
egyike gazdára talált. Az e hét szerdán 
megnyitott Forradalom utcai kertben 
azonban még vannak szabad helyek.

Közel 30 helyre vonultak a tűzoltók 
múlt vasárnap délután a vihar miatt. 
Az egész országra lecsapó özönvíz-
szerű esővel és jéggel érkező ítéletidő 
Hetény egyháza és Kiskunfélegyháza tér-
ségét érintette leginkább megyénkben.
Néhol az autósok látási távolsága pár 
méterre csökkent, volt ahol az úttest 

tűnt el, Helvécia és Kadafalva térségé-
ben pedig, ahol a legintenzívebb volt az 
esőzés vasárnap, pincék áztak be.
Főként beázásokhoz, leszakadt ágak-
hoz hívták a tűzoltókat. S bár a vihar 
gyorsan érkezett és pár órán belül távo-
zott, a rövid idő alatt is jelentős anyagi 
kárt okozott.

Trianon-emlékmenet

A kórház nagy részén hétfőn megszüntették a látogatási tilalmat, de sok biztonsági szabály továbbra is érvényben 
maradt. Ugyancsak június 15-től az egészségügyi tevékenységek többsége korlátozás nélkül elvégezhető. A járványellenes 
készültség fenntartása mellett a diagnosztikai vizsgálatok, a szakrendelések és a gondozók is újraindultak, azonban 
továbbra is telefonos időpontfoglalás alapján

JÁTÉK

Lezárult  
a tablóverseny

Idén rekordszavazatokkal zárult a 
Kecskeméti Médiacentrum tablóver-
senye. A végzős osztályok tablóira 
ugyanis kicsit több mint 154 ezer voks 
érkezett. A nyertes ebben az évben a 
KSZC Kandó Kálmán Szakgimnáziuma 
és Szakközépiskolájának 12. A osztá-
lya lett, 62.111 szavazattal. A verseny 
jövőre is folytatódik, sőt, érdekes 
pluszt is hoz majd…
 Cikkünk a 4. oldalon olvasható

Nyitott a kórház

A trianoni békediktátum aláírásának századik évfordulóján, június 4-én emlékező és emlékeztető 
menetet tartottak Kecskeméten. A nemzeti összetartozás napja alkalmából szervezett több száz 
résztvevős felvonulás az Újkollégium elől indult és az Országzászlónál megemlékezéssel teljesedett ki

3. oldal

5. oldal
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Hogyan készülnek 
a halasztott olimpiára? 
Megkérdeztük Tokió négy lehetséges kecskeméti olim-
pikonját, hogyan érinti őket az idei játékok egy éves 
halasztása. Képünkön Szvitacs Alexa asztaliteniszező. 
Városunkban ő az egyetlen, aki már biztos kvalifikáci-
óval rendelkezik a 2021-es világversenyre.

Kétezer időst 
segítettek 
Szemereyné Pataki Klaudia, 
Kecskemét polgármestere arról 
tájékoztatta az MTI-t, hogyan 
gondoskodik a város az idő-
sekről a veszélyhelyzetben. 

Modellváltás 
az egyetemen 
A rugalmasabb és kiszámítha-
tóbb működési környezet miatt 
a kecskeméti egyetem vagyon-
kezelő alapítványhoz kerül. 
(Képünkön dr. Fülöp Tamás rektor.)

11. oldal 3. oldal 5. oldalKÖRKÉRDÉS GONDOSKODÁS OKTATÁS

Hamar helyreállhat
a belföldi turizmus

KILÁBALÁS

Támogatások 
a gazdaság 
talpraállásáért 

A megyei kereskedelmi és iparkamara 
jelezte a kormány felé, hogy ha a dek-
larált veszélyhelyzet meg is szűnik, a 
gazdaságot érintő negatív hatások to-
vábbra is fennállnak majd, így a gazda-
ságvédő intézkedések fenntartására 
még hosszabb ideig szükség lesz.

Szakértők szerint a belföldi turizmus – 
a koronavírus-járvány második hulláma 
nélkül – egy év alatt helyreállhat, hama-
rabb, mint globális szinten. A bizako-
dásra az ad okot, hogy sokan választot-
tak belföldi célpontot azok közül, akik 
korábban lemondták külföldi útjukat. 
Kérdéses azonban, hogy a gazdasági 

válság miatt mennyien utaznak majd. 
Közben sok ország is próbálkozik már a 
nyitással, Görögország például júliustól 
fogadná a külföldi vendégeket, Olaszor-
szág pedig június 3-tól engedélyezné, 
hogy a schengeni övezet polgárai akár 
koronavírusteszt nélkül is átlépjék a 
határait.

Éljük a nyitást

A zsibpiac tökéletesen beváltotta azokat a válsággal kapcsolatos reményeket, amelyek a hirtelen 
zuhanást követő villámgyors javulásban bíztak. A járvánnyal összefüggő korlátozások lazításával 
május 9-én, majd’ két hónap kényszerű szünet után megnyitott a zsibi. Kint jártunkkor azt láttuk, 

hogy bár még sok a maszkos, ökölpacsizós ember, de mit sem kopott a hely vonzereje

JÓTÉKONYSÁG

Őssejtterápia a 
kis Vasembernek

Új esélyt kapott a gyógyulásra egy 
leukémiával küzdő kecskeméti kisfiú. 
Még csak ötéves, de már most hihe-
tetlen nagy harcos. Háromévesen 
egyszer már legyőzte a betegséget, 
visszatérhetett az óvodába is, tavaly 
novemberben azonban újra megtá-
madta a rettegett kór. Az E-Kecsap 
Alapítvánnyal összefogva most az ő 
családjának szeretnénk támogatást 
nyújtani.

Újra vár a zsibi!

x. oldal A koronavírussal kapcsolatos enyhítések jókor jöttek, a nyárias időjárásban az emberek 
egy kicsit fellélegezhetnek, és nyugodtan sütizhetnek, fagyizhatnak kedvenc helyeiken. 

Természetesen továbbra is szigorú higiéniai előírásoknak kell megfelelniük a cukrászdáknak, 
kávézóknak. Közben változik a tömegközlekedés, használhatók a játszóterek, egyre több 

bölcsőde és óvoda is várja a gyerekeket, júniusban pedig nyit a strand (2. oldal)
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OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP! KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: JÚNIUS 4.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

x. oldal

15. oldal

8–9. oldal

A Scoregoal miatt 
népszerű a futsal
Öt évvel ezelőtt nagyot álmo-
dott az SG Kecskemét Futsal 
vezetősége: nyolc év után újra 
meghonosította a kispályás 
labdarúgást a hírös városban. 
A klub felnőtt csapata négy év 
alatt feljutott az első osztály-
ba, emellett pedig utánpótlás 
csapataik is az élbolyban 
küzdenek

4. oldal

7. oldal

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Scoregoal

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: JÚLIUS 2.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP!

Fotó: Banczik Róbert

15. oldal

Bár a vírushelyzet miatt nagyon hosszú időn keresztül 
maguk edzettek a KES országúti kerékpárosai, és alig 
pár hete kezdhették meg a közös edzéseket, június 11-én 
rögtön a mélyvízbe ugrottak: a Szlovák Kupán vettek 
részt, a Szlovákia Ringen, ahová több száz, versenyre 
kiéhezett bringás nevezett Szlovákiából, Csehországból, 
Lengyelországból, Szlovéniából és Magyarországról

Szlovákiában kezdtek 
BRINGÁSAINK
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Salacz javaslata

A különös méltánylást érdemlő esetekben fel-
mentést adhat a hatósági házi karantén alól a 
járványügyi hatóság egy elfogadott módosító 
javaslat szerint, amelyet dr. Salacz László or-
szággyűlési képviselő nyújtott be az Országgyű-
lés törvényalkotási bizottságának a múlt héten. 
A javaslat az operatív törzs szakértői karának 
kérésére került be a veszélyhelyzet feloldását 
szolgáló törvénycsomagba.

Lombséta

Lombkorona- és Vadászati Tanösvény túrákat 
szervez a Vackor Vár Erdei Iskola. A lombok 
közötti séta során a Szent Hubertus Parkerdő 
közvetlen szomszédságában épült, tölgyek kö-
zött húzódó, helyi növény- és állatvilágot szem-
léltető lombkorona-tanösvényt erdész szakem-
ber vezetésével  járhatják végig a látogatók. A 
korlátozott férőhelyek miatt a jelentkezéseket 
a vackorvar@t-email.hu címen várják.

Egyetemfinanszírozás

Mint ismert, alapítványi működtetésbe kerül 
– az ország több más intézménye mellett – a 
kecskeméti Neumann János Egyetem is. A fenn-
tartói jogokat gyakorló szervezetek egyenként 
300 millió, az induló vagyon fedezésére 600 
millió, míg az idei működésre 200 millió forint 
támogatásban részesülnek. Jövőre és azt köve-
tően a működésre pedig évi 400 millió forintot 
kapnak a központi költségvetésből.

Madárinfluenza

Több százezer baromfit, főleg víziszárnyast 
öltek le Kecskemét térségében az elmúlt hó-
napokban. Kerekegyházát, Lajosmizsét és Szar-
kást is elérte a madárinfluenza-járvány. Orszá-
gosan Bács-Kiskun megyében a legsúlyosabb 
a helyzet; a leölt állatok száma meghaladja az 
ötmilliót. A kár hatalmas: szakértők szerint ál-
lami kártérítés nélkül egy ekkora veszteséget a 
gazdák anyagilag nem élnék túl.
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A Kecskeméti Rendőrkapitány-
ság – immár a kormányhivatal 
szakhatóságának bevonásával 
– ismét komplex éjszakai akciót 
tartott a megyeszékhelyen.

A Kecskeméti Rendőrkapitányság Köz-
lekedésrendészeti Osztálya május 30-
án éjjel több társosztály bevonásával 
komplex ellenőrzést tartott a város 
frekventált területein. Az akció 2020. 
június 6-án éjszaka folytatódott, mely-
nek során a megyeszékhelyen lévő 
bevásárlóközpontok parkolóit, a fő 
közlekedési utak ki- és bevezető sza-
kaszait ellenőrizték az egyenruhások, 
illetve a kis- és nagykörút vonalán 
közlekedőket vonták intézkedés alá.

A személyi sérüléssel járó balesetek 
visszaszorítása, az ittas vezetők kiszű-
rése, valamint az autók engedély nél-
küli átalakítása érdekében végzett iga-
zoltatások során hetvenhat járművet 
és nyolcvanhat személyt ellenőriztek. 
Ennek során hat személygépkocsiról 
derültek ki olyan műszaki hiányossá-
gok, amelyek eredményeként azokat 
rendkívüli műszaki vizsgára beren-
delték. További egy esetben szabály-
sértési feljelentést tettek a rendőrök, 
illetve tíz esetben helyszíni bírságot, 
két esetben pedig közigazgatási bírsá-
got szabtak ki.

A közlekedésrendészeti osztály 
munkáját a Bács-Kiskun Megyei Ren-
dőr-főkapitányság Forgalomellenőr-
ző Alosztályának motoros járőrei, 
valamint a Bács-Kiskun Megyei Kor-
mányhivatal Közlekedési, Műszaki, 
Engedélyezési és Fogyasztóvédelmi 
Főosztályának munkatársai segítet-
ték, akik a járműveket a helyszínen 
ellenőrizték.

Szülés a kórház udvarán: 
a család kocsijában jött világra Márk
Egészséges kisfiúnak adott 
életet múlt szerdán egy pálmo-
nostorai édesanya a kecskeméti 
kórház mentőfeljáróján, a család 
kocsijában. A különleges szülés-
nél jelent volt az újszülött Márk 
nővére és bátyja is, a sietős 
csecsemő pedig az SBO egyik 
ápolónőjének kezébe pottyant. 

Hajagos-Túri Mónikának szerda reg-
gel, a várandóssága 39. hetében in-
dultak be a fájásai, de gyermeke nem 
várta meg, hogy beérjenek a kórház-
ba. Az édesapával, a nagymamával és 
két gyermekükkel közösen indultak 
el Pálmonostoráról, és az utolsó pil-
lanatban értek be a kórház udvarába. 
A mentőfeljáróig jutottak, amikor már 
kint volt a pici feje. A kitolási szakasz-
ban és az újszülött ellátásában a kór-
ház munkatársai segítettek az édes-
anyának, aki így idézte fel nekünk az 
extrém szülés élményét.

– Hétperces fájásokra ébredtem 
reggel, aztán gyorsan jöttek a hatper-
cesek, ezért mondtam a mamának, 
hogy indulnunk kell a kórházba. Márk 
megrepesztette a burkot, így mire 
kocsiba ültünk, már háromperces fá-
jásaim lettek. Még be kellett ugranunk 
apáért Kiskunfélegyházára, aztán az 
autópályán gyors iramban mentünk a 
kórház felé. Már út közben beindultak 
a tolófájásaim is, ami sokkért érte az 
egész családot. Vissza kellett tarta-
nom, ugyanis nem út közben szeret-
tem volna világra hozni a kisfiam. Ami-
kor odaértünk a kecskeméti kórházba, 
és felértünk a mentőfeljáróig, a feje 
már kint volt a picinek a nadrágom-
ban. Hoztak ugyan egy hordágyat, de 

egyértelmű volt, hogy én arra már nem 
tudok kiszállni – mesélte Mónika. 

Ekkor lehajtották az ülést, és be-
hajolt a kocsiba Malik Olívia, az SBO 
ápolója, hogy segítsen. Szinte be-
lepottyant a kezébe a kisbaba. Az 
édesapa elvághatta a köldökzsinórt. 
Ezután elnézést kértek fogadott orvo-
suktól, aki várt rájuk, hogy már nem 
maradt semmi dolga. 

Az édesanya elmondta, nagyon ag-
gódtak, amiatt, hogy velük volt a ko-
csiban másik két gyermekük. Féltek, 
nehogy traumaként éljék meg kisöcs-
csük születését.  Szerencsére azon-
ban az egész család számára pozitív 
élmény volt Márk világra jötte.

A nagy ijedtség és az extrém kö-
rülmények ellenére, szerencsére, az 
édesanya és a kisfiú is jól vannak. Márk 

3500 grammal és 52 cm-rel született, 
szombaton haza is engedték őket a 
kórházból.  Hajagos-Túri Mónikától 
megtudtuk, hogy nagyon jó baba, 
szinte csak eszik és alszik, anyukájá-
nak így van ideje lábadozni mellette. 
De sokat segítenek neki a nagyszülők 
és két nagyobb gyermekük, akik büsz-
kék arra, hogy ott lehettek kisöccsük 
születésénél.

ÉJJELI RENDŐRI AKCIÓ:  
76 járművet ellenőriztek 

Kis híján tragédia történt 
június 9-én délután a Műkert-
városban. Egy édesanya három 
gyermekével kelt át a zebrán 
a Műkerti ABC és a Gizella tér 
közti átkelőnél, amikor egy 
kocsi csikorgó fékkel állt meg 
tőlük mindössze 30 centire.

Lászlóné Papp Dóra még mindig 
zaklatott volt, amikor telefonon 
elmesélte nekünk a történteket. 
Elmondta, teljesen biztonságos-
nak látszott az átkelés, az első 
kocsi ugyanis megállt a zebra 
előtt, hogy átengedje őt és három 
kisgyermekét.

– Aztán egyszer csak kivágódott 
mögüle egy másik kocsi, mert a 
sofőr nem akarta kivárni, hogy át-
sétáljunk – idézte fel a történteket. 
– Nagy gázzal jött felénk, aztán 
csak satufékkel tudott megállni, 
amikor látta, hogy már nem érne 
át előttünk.

Az édesanya első reflexből a 
gyerekeket elrántotta a kocsitól, 
rémületében a kocsi rendszámát 
se tudta leolvasni. Nagyon megvi-
selték a történtek, főképp azért, 
mert ez már a harmadik hasonló 
eset ennél a zebránál.

– Többször jeleztem már a köz-
lekedésfelügyeletnél és a városhá-
zán is, milyen veszélyes az átkelés 
ennél a zebránál. A bejelentés után 
három napig kint állt a rendőrau-
tó, és figyelte az autósokat, aztán 
semmi sem történt – mesélte Dóra, 
aki az egyetlen megoldást a jelző-
lámpa kihelyezésében látja.

Dóra levélben megkereste Lévai 
Jánosnét, a körzet önkormányzati 
képviselőjét, aki továbbította a 
kérést Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármesterhez és Falu György 
Tamás alpolgármesterhez is.

– Az önkormányzat számára 
fontos cél, hogy Kecskemét min-
den zebrája a lehető legbiztonsá-
gosabb legyen, ehhez azonban a 
KRESZ betartása a legfontosabb. 
Keressük a megoldást arra, hogy 
megnyugtató módon rendeződjön 
ez a probléma is – mondta megke-
resésünkre Lévai Jánosné.

Képünk illusztráció. Fotó: PxHere

30 centin 
múlott  
a gázolás

A nagy ijedtség és az extrém körülmények ellenére,  
szerencsére, az édesanya és a kisfiú is jól vannak
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Hulladéklerakás

250 kg hulladék térítésmentes leadására ad le-
hetőséget a DTkH Nonprofit Kft. A kecskeméti 
lakcímmel rendelkező magánszemélyek június 
20-án 6 és 16 óra között a kisfái hulladéklerakó 
telepre vihetik a hulladékot, a befizetett hulla-
dékszállítási számlát igazoló bizonylat felmu-
tatásával. A 250 kg-t meghaladó mennyiségre 
vonatkozó ártalmatlanítási díjat a helyszínen, 
készpénzben kell megfizetni.

Élhető város

Az ötödik legélhetőbb megyeszékhely Kecske-
mét – derült ki egy felmérésből. A HÉTFA Ku-
tatóintézet szakértői a 151 magyar járásszék-
hely életminőségét vizsgálták meg, 2012-es 
és 2018-as adatokra alapozva. A településeket 
nyolc dimenzió mentén értékelték. A rangsor-
ban Kecskemét összességében a 16. helyen áll, 
a megyeszékhelyek közül csak Székesfehérvár, 
Győr, Veszprém és Szombathely előzi meg.

Mélymerülés 2

Megjelent a Mélymerülés utcalap második szá-
ma, az újság egyik nemrégiben elhunyt alapí-
tója, Király László György emlékének adózva. 
Kecskemét új, negyedévente megjelenő művé-
szeti periodikája január végén debütált. Az új 
lapszám limitált példányszámban vásárolható 
meg, de később szabadon elérhető lesz a lap 
Facebook-oldalán. A bevétellel a Védőháló Kari-
tatív Közhasznú Egyesületet támogatják.

Karbantartás

Az ivóvízhálózat éves karbantartását végzi a 
BÁCSVÍZ Zrt. júniusban és júliusban Kecskemé-
ten és vonzáskörzetében. A vízellátás minél za-
vartalanabb biztosítása érdekében a munkákat 
főként az esti, éjszakai órákra ütemezik. A be-
avatkozások miatt átmeneti nyomásingadozás, 
vízhiány fordulhat elő. (A munkálatok tervezett 
ütemezéséről szóló közlemény június 10-én je-
lent meg a Hírös.hu-n – a szerk.)

Feloldották a látogatási  
tilalmat a kórházban
Hétfőtől feloldották a még március elején elrendelt látogatási tilal-
mat a Bács-Kiskun Megyei Oktatókórházban. Ezzel egyidejűleg az 
egészségügyi ellátások is tovább bővültek.

A kórház a látogatási tilalom fel-
oldásáról kiadott közleményben 
hangsúlyozta, a hivatalos látogatá-
si idő hétfőtől szombatig 15.30 és 
17.30, vasárnap és ünnepnapon 10 
és 12 óra között van. A betegekhez 
kizárólag a Nyíri úti főbejárat felől 
érkezhetnek látogatók, akik test-
hőmérséklet-mérés után, az orrot 
és a szájat is eltakaró maszk vise-
lésével léphetnek be az intézmény 
területére. Betegenként egy láto-
gatót engednek be a kórtermekbe, 
annak érdekében, hogy a szociális 
távolságtartást biztosítani tudják a 

kórteremben fekvő többi beteg szá-
mára is.

A kórházi közlemény kiemelte: a 
koronavírus-fertőzéssel érintett egy-
ségrészek vonatkozásában a látoga-
tási tilalom továbbra is érvényben 
marad. A Központi Anaesthesiológi-
ai és Intenzív Terápiás Osztály külön 
látogatási rend szerint működik. A 
súlyos, életveszélyes állapotú beteg-
nél az osztályvezető főorvos külön 
írásos engedélyével egy hozzátarto-
zó tartózkodhat.

Ugyancsak június 15-től az egész-
ségügyi tevékenységek többsége 

korlátozás nélkül elvégezhető. A jár-
ványellenes készültség fenntartása 
mellett a diagnosztikai vizsgálatok, 
a szakrendelések és a gondozók is 
újraindultak, azonban továbbra is 
kizárólag telefonon előre egyezte-
tett időpontban lehet megjelenni 
azokon.

Az épületbe való belépéskor a 
bejáratoknál továbbra is előszűrés 
történik, kérdőíves dokumentáció-
val és hőmérsékletméréssel. Az in-
tézmény területén kötelező a védő-
maszk viselése, illetve a várókban a 
1,5 méteres távolság betartását ké-
rik az ott tartózkodóktól. Kizárólag 
kiskorú és mozgásukban korláto-
zott betegek érkezhetnek kísérővel.

A közlemény szerint a járóbeteg 

szakellátásban a magas kockázatú 
tervezett beavatkozások előtt to-
vábbra is kötelező a PCR-vizsgálat 
elvégzése. A Rendelőintézetben a 
lakossági vérvétel újraindult, a labo-
ratóriumi lelet kiadása azonban to-
vábbra is szünetel. A bőrgyógyászati 
szakrendelések és a bőrsebészet 
visszaköltözött a Bőrgondozó Inté-
zet különálló épületébe. A Fizio- és 
Mozgásterápiás Osztály kezeléseket 
kizárólag az akut rehabilitáció ese-
tében és táppénzes állományban 
lévő betegeknek tud előjegyezni. 
Az Onkoradiológiai Központba és 
az „A” új épületbe érkezett betege-
ket továbbra is a Kecskemét, Nyíri 
úti főbejáraton keresztül tudják 
beengedni.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Kinyitott 
a strand
Megnyitotta kapuit június 15-én, 
hétfőn a Kecskeméti Élményfürdő 
és Csúszdapark. A strandolók így 
idén is élvezhetik a medencéket, 
csúszdákat, azonban a koronaví-
rus miatt jelentős változásokra 
kell számítani.

Újra élvezhetik a strandolni vágyók a 
medencéket és a csúszdákat, ugyanis 
a Kecskeméti Élményfürdő és Csúsz-
dapark június 15-től újra megnyitotta 
kapuit –a Kecskeméti Fürdő azonban 
továbbra is zárva tart.

A vírusjárvány miatt az élményfür-
dőben változások léptek érvénybe. 
A közegészségügyi-járványügyi sza-
bályok közül az egyik legfontosabb 
a védőtávolságok betartása, ami a 
strand befogadóképességét is meg-
határozza. A hatósági előírásoknak 
megfelelően egyidejűleg maximum 
800 fő lehet a strandon, ami lényege-
sen kevesebb, mint normál esetben.

Hétköznap várhatóan ez nem fog 
problémát okozni, azonban hétvé-
gén vagy kánikula esetén minden-
képp érdemes lesz tájékozódni az 
aktuális vendéglétszámról, mielőtt 
bárki útnak indul.

A látogatószámról a (76) 417 407-
es telefonszámon vagy a www.kecs-
kemetistrand.hu oldalon lehet ér-
deklődni június 15-től, minden nap 
reggel fél 8-tól este hét óráig.

A biztonságos kikapcsolódás ér-
dekében a Hírös Sport Nonprofit 
Kft. több intézkedést is bevezetett. 
Tájékoztató felhívások, védőtávol-
ságok jelölése, a vendégforgalmi 
terek rendszeres fertőtlenítése mind 
ezt a célt szolgálja. Vannak olyan 
szabályok is, amelyek betartását a 
vendégektől kérik, ilyen például a ki-
helyezett kézfertőtlenítők használa-
ta, az egyes helyiségek és medencék 
maximális befogadóképességének 
figyelemmel kísérése, vagy a 1,5 
méteres védőtávolság betartása leg-
főképp a pénztáraknál, az öltözők-
ben, a vendéglátó egységeknél és a 
csúszdáknál.

A strand használatának részletes 
szabályairól a honlapról, a helyszínen, 
valamint a kihelyezett tájékoztatókból 
tájékozódhatnak. Lényeges változás, 
hogy a strand idén minden nap reg-
gel fél 8-tól este 8 óráig tart nyitva. 
A jegyárak nem változtak, azonban 
bevezettek egy 900 forintos 2 órás 
úszójegyet, melyet már reggeltől meg 
lehet vásárolni. A pályabeosztás szin-
tén megtalálható a strand honlapján.

A strandon minden szolgáltatás 
és medence elérhető, kivéve a töl-
tő-ürítő termálmedencét és a víz 
feletti élményelemeket, ezeket az 
érvényben lévő hatósági ajánlások 
miatt nem lehet használni. Az aktuá-
lis információk a strand új honlapján 
érhetők el, ahol elindulás előtt min-
denképpen érdemes tájékozódni.
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Elindította RESTART Vállalko-
zásfinanszírozási Programját 
a Városi Alapkezelő Zrt., mely 
a koronavírus miatt bevezetett 
korlátozások enyhítésével a 
kecskeméti cégeknek nyújthat 
segítséget. A helyi Kft.-k és 
Zrt.-k akár 800 ezer eurónak 
megfelelő forintösszegig juthat-
nak finanszírozáshoz.

A Városi Alapkezelő Zrt. az első men-
tőöv után újabb pénzügyi konstruk-
ciót dolgozott ki azon kecskeméti 
vállalkozások számára, melyek a 
koronavírus-helyzet hatására nehéz-
ségekkel küzdenek. Míg azonban a 
Munkahelyvédő Program kifejezetten 
a meglévő munkahelyek megtartását 
célozta, az új, RESTART elnevezésű vál-
lalkozásfinanszírozási program a cégek 
újraindulását segíti. Ennek a lényege, 
hogy egy 800.000 eurónak megfelelő 
forintösszegben maximalizált finanszí-
rozást nyújtanak mindenkinek, akinek 
likviditási okokból az újrainduláshoz 
vagy az újraindulást követő felfutáshoz 
segítségre van szüksége. 

Dr. Várady Zoltán, a Városi Alapke-
zelő Zrt. vezérigazgatója elmondta, 
a RESTART Vállalkozásfinanszírozási 
Programnak köszönhetően a helyi 
Kft.-k és Zrt.-k négyszer akkora ösz-
szeghez juthatnak, mint amit a ko-
rábbi, Munkahelyvédelmi Programban 
biztosítottak. Azonban nem csak az 
igényelhető összeg nőtt, a felhasz-
nálási lehetőségek is kibővültek. 
Az új pénzügyi konstrukció előnye, 
hogy nemcsak beruházásokra vehető 
igénybe, hanem forgóeszköz-finan-
szírozásra és működési költségekre 
is, beleértve a munkabérek finanszí-
rozását. Az alapkezelő ezen túlmenő-

en cégfelvásárlásra is biztosít forrást. 
Vagyis azok a vállalkozások, melyek 
a járványhelyzet miatt be kellett zár-
janak (étterem, kávézó, kereskedel-
mi üzlet), lehetőséget kapnak arra, 
hogy készleteiket feltöltsék, valamint 
előzetes finanszírozást kaphatnak a 
kényszerből elbocsátott munkaerő is-
mételt alkalmazásához. 

– Ez tulajdonképpen forgóesz-
köz-finanszírozás és működési költ-
ségfinanszírozás, ezen túlmenően 
pedig azok számára is tudunk finan-
szírozást nyújtani, akik fejlesztések-

ben vagy egy meggyengült verseny-
társuk átvételében, megvásárlásában 
gondolkoznak. Míg a hagyományos 
finanszírozási kör leginkább a tárgyi 
eszközök, gépek beszerzésére, illetve 
adott esetben ingatlan fejlesztésé-
re ad lehetőséget, addig a RESTART 
elnevezésű termék – 800 000 eurós 
összegkorláttal – gyakorlatilag bármi-
lyen költségből, ráfordításból szárma-
zó likviditási hiányt kezelni tud. Tehát 
sokkal szélesebb körben, gyakorlati-
lag a teljes működési költség összes 
elemét, forgóeszköz-finanszírozást, 

illetve beruházást, sőt még a része-
sedésszerzést – vagyis további cégek 
megvásárlását is – elő tudjuk segíteni 
– emelte ki a vezérigazgató.

A Városi Alapkezelő, illetve az 
Alap által nyújtott 2,5-4,5% közötti 
kamatozású kedvezményes finanszí-
rozást kecskeméti székhelyű vagy 
telephelyű vállalkozások vehetik 
igénybe. A pályázatokat, kérelmeket 
már most benyújthatják a vállalkozá-
sok, melyről az alapkezelő honlap-
ján részletes tájékoztatást találnak  
(www.varosialapkezelo.hu). A jelent-

kezéseket az aipakft@aipa.hu vagy az 
info@varosialapkezelo.hu e-mailcímre 
várják. Ennek során szükség van a vál-
lalkozás rövid szöveges bemutatására, 
pénzügyi adataira, a társaság aktuális 
társasági szerződésére aláírási címpé-
ldánnyal, a 2017–19-es beszámolókra, 
valamint a 2018–19-es főkönyvi kivo-
natra. A jelentkezést követően a Vá-
rosi Alapkezelő munkatársai felveszik 
a kapcsolatot az érdeklődőkkel, akik 
kérdéseikre a +36 76/800-027-es tele-
fonszámon is választ kaphatnak. 

RESTART Vállalkozásfinanszírozási Program

A koronavírus gazdasági követ-
kezményei a kecskeméti vállal-
kozások életére is hatással vol-
tak, sokan szembesültek fizetési 
nehézségekkel. Célunk az, hogy 
2020 során hozzá tudjunk járulni 
a helyi vállalkozások újraindulási 
feltételeinek javításához, a fog-
lalkoztatási szint fenntartásához, 
segítséget nyújtsunk a helyi gaz-
daságnak a visszaesés időszaka 
alatt és azt követően is, hozzájá-
ruljunk a gazdaság újra élénkítésé-
hez. Programunk keretében a helyi 
vállalkozások tőkebefektetéshez 
és tagi kölcsönhöz juthatnak az 
általuk foglalkoztatott munkaerő 
megőrzése, illetve visszaszerzé-
se, a tevékenységük, működésük 
fenntartása, illetve fejlesztéseik 
végrehajtása érdekében.

További részletek:  
https://www.varosialapkezelo.hu/

restart/

Dr. Várady Zoltán,  
a Városi Alapkezelő Zrt. 

vezérigazgatója

Idén rekordszavazatokkal zárult 
a Kecskeméti Médiacentrum tab-
lóversenye. A végzős osztályok 
tablóira ugyanis kicsit több mint 
154 ezer voks érkezett.

A nyertes ebben az évben a KSZC 
Kandó Kálmán Szakgimnáziuma és 
Szakközépiskolájának 12. A osztálya 
lett 62.111 szavazattal. Elmondták, az 
elején még nem volt olyan terv, hogy 
meg akarják nyerni, csak neveztek a 
versenyre. Akkor kezdték komolyan 
venni, mikor látták, hogy nagyon 
vesztésre állnak. Összefogtak, össze-
dugták a fejüket és elkezdtek straté-
giát építeni. Sikerült. A csapat osztály-
főnöke elmondta, már régóta várta a 
pillanatot, hogy osztályával részt ve-
hessen a versenyen, de arra nem gon-
dolt, hogy meg is tudják majd nyerni. 
Mivel az utolsó pillanatban dőlt el az 
első három hely sorsa, nagy izgalmak 
között élték meg azt a néhány órát. A 
2. helyezett a Kecskeméti Bolyai János 
Gimnázium 12. B osztályának tablója 
lett 50.189 szavazattal, a 3. helyezett 
a Katona József Gimnázium 12. C tab-
lója, melyre a verseny során 23.846 
szavazat érkezett. A díjazottak nye-
reménye közös nyári strandolás. Az 
első helyezett osztály belépőjegyet 
kapott a Kecskeméti Élményfürdő és 
Csúszdaparkba, egy vidám fotózás-

sal egybekötve. A második helyezett 
osztály nyereménye belépőjegy a ti-
szakécskei Barack Thermál Gyógy- és 

Élményfürdőbe, a harmadik helyezett 
pedig a Kerekdombi Termálfürdőben 
pihenheti ki az érettségi fáradalmait.

A Tablóverseny 2020 rekordszava-
zásáról összegezve elmondható, hogy 
a tavalyi összesített szavazatszámo-

kat az idei voksok nagyjából megöt-
szörözték. A 2019-ben leadott több 
mint 32 ezres szavazathoz képest 
ebben az évben a 154 ezer voksot is 
meghaladta a szavazatok száma. Ér-
dekesség még az is, hogy a mostani 
győztes tabló az előző évi összesített 
szavazatszámokhoz képest kétszer 
annyit zsebelt be. Jól mutatja a fiata-
lok játékkedvét, hogy a tavalyi győz-
teshez képest a mostani negyedik 
helyezett is jóval több voksot kapott.

Felhívás!

Tisztelt leendő végzős osztályok! 2021-
ben is lesz tablóverseny. Készüljetek 
rá, ugyanis folytatni fogjuk a tablóhoz 
beküldhető 10 osztálykép megjelente-
tését. Kérjük, számotokra emlékeze-
tes, vidám percek jó minőségű fotóit 
gyűjtsétek a következő évi versenyre! 
Ugyanis az osztályképekre is lehet 
majd szavazatokat leadni. Hajrá!

VÉGET ÉRT A TABLÓVERSENY,  
összefogással szerezték meg az első helyet

KSZC Kandó Kálmán Szakgimnáziuma és Szakközépiskolájának 12. A osztálya 2. helyezett a Kecskeméti Bolyai János Gimnázium 12. B osztályának tablója 3. helyezett a Katona József Gimnázium 12. C osztályának tablója

Balról: a Kandó, a Katona és a Bolyai dobogós osztályainak 
képviselői a Kecskeméti Médiacentrumban
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Épül a Rudolf laktanyában a családsegítő központ
A Nyugati Városkapu fejlesztési program egyik meghatározó helyszí-
ne az egykori Rudolf laktanya területe, ahol néhány hete elindult az 
első önkormányzati fejlesztés, az új családsegítő és gyermekjóléti 
központ kialakítása. A projekt egy sikeres pályázatnak köszönhetően 
több mint 508 millió forint felhasználásával valósul meg.

Tetszhalott állapotából éled újjá né-
hány éven belül az egykori Rudolf lak-
tanya. A 11 hektáros területnek már 
kétharmad részén indultak el vagy 
állnak már tervezés alatt konkrét fej-
lesztések.  A beruházások részét ké-
pezik Kecskemét Nyugati Városkapu 
programjának. Az első önkormányzati 
projekt ezek közül az új családsegítő 

és gyermekjóléti központ kiépítése, 
amelyet az unió egy sikeres pályázat-
nak köszönhetően több mint 508 mil-
lió forinttal támogat.

A projekt célja egy új család- és 
gyermekjóléti központ létrehozása, 
amellyel az eddigieknél egy fejlet-
tebb infrastrukturális környezetben 
valósul meg a városi és járási szintű 

családsegítő és gyermekjóléti ellátás. 
Egyben kiteljesedik a modern szoci-
ális munka bevezetése, a családfó-
kuszú szociális munka kialakítása és 
szakmai műhelyként történő működ-
tetése, a tanácsadások, a várandós 
anyák segítése, a speciális szolgálta-
tások, mint az utcai szociális munka, 
a kórházi szociális munka, a készen-
léti szolgálat vagy a kapcsolattartási 
ügyelet fejlesztése, továbbá a medi-
áció, mint segítő módszer alkalmazá-
sának bővítése és kiterjesztése.

A három épületrészből álló, több 
mint 1300 négyzetméteres új család-
segítő központ a tervek szerint két 
év múlva készül el a Széktói stadion 
szomszédságában. Ide költöznek 
majd be a Fecske utcai családsegítő 
szolgálat munkatársai. A beruházás 
eredményeként építészetileg és 
funkcionálisan, az intézmény infra-
strukturális igényeit minden tekin-
tetben kielégítő korszerű, akadály-
mentesített komplexum jön létre, 
amely alkalmas lesz az intézmény 
megnövekedett feladatainak ellátá-
sára és a magasabb színvonalú csa-
lád- és gyermekjóléti szolgáltatások 
biztosítására.

A családsegítő és gyermekjóléti 
központ után a következő nagy be-
ruházás a Kada Elek Szakiskolának 
helyet adó hat épület rekonstrukci-
ója lesz. A volt laktanya területére 
tervezett beruházások a nagyrészt 
országos védettség alatt álló épü-
letek miatt húzódtak el a vártnál 
tovább, hiszen ezek hasznosítása 
során maximálisan eleget kell ten-
ni az örökségvédelmi előírásoknak. 
A szükséges engedélyeket ugyanis 
csak ebben az esetben adták meg a 
hatóságok.

A beadott és már engedéllyel ren-
delkező átfogó koncepció szerint 

például a területen megvalósuló 
projekteket, a felépülő létesítmé-
nyeket nem lehet majd egymástól 
hagyományos kerítéssel elválasztani. 
Ezt a szakembereknek a tájépíté-
szet eszköztárát bevetve kell majd 
megoldaniuk.

A Nyugati Városkapu fejleszté-
si program fontos részét képező 
terület egyharmadán még vannak 
hasznosításra váró épületek, terüle-
tek. Az önkormányzat abban bízik, 
hogy a már elindult beruházások 
révén a vállalkozások fantáziát lát-
nak majd a még szabad ingatlanok 
hasznosításában.

Kecskemét, Izsáki út 2/a.
06-20-277-2887
www.furedi.eu 

felnottkepzes@furedi.eu
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Két új közösségi kertet is átadtak a Széchenyivárosban
Két új közösségi kerttel is gaz-
dagodott a Széchenyiváros az 
elmúlt hetekben. A június 4-én, 
a Szentcsalád Plébánia mögötti 
területen átadott 28 parcellának 
már mindegyike gazdára talált. 
Az e hét szerdán megnyitott For-
radalom utcai kertben azonban 
még vannak szabad helyek.

Zsolczainé Vitális Judit

– Találjanak nevet a kertnek és gaz-
dálkodjanak benne eredményesen 
– buzdította a megjelent parcellatu-
lajdonosokat a Szentcsalád Plébánia 
mögötti kert ünnepélyes átadásán 
Engert Jakabné alpolgármester. Hoz-
zátette: örül a közösségi kert iránt 
megnyilvánuló érdeklődésnek. El-
mondta azt is, hogy a projekt megva-
lósulását Kecskemét önkormányzata 
ötmillió forinttal támogatta. A jövőre 
nézve pedig megerősítette, hogy a 
Szentcsalád Plébánia és a kert között 
húzódó, egyelőre üres területen a ter-
vek szerint a plébánia gondozásában 
szabadidősport-park alakul majd ki, 
így még több közösségi élményre nyí-
lik majd lehetőség.

Az alpolgármester a Kecskeméti 
Médiacentrum kérdésére elmondta: 
korábban felmérték, a különböző 
városrészekben hol vannak olyan te-
rületek, ahol hasonló projektet lehet 
elindítani. Ha valahol felmerül az erre 
vonatkozó igény, mindenképpen segí-
tik az új kertek kialakítását is: – Azon 
túl, hogy közösségi terek jönnek így 
létre, a város is további zöldfelületek-
kel gazdagodik.

A kert embereket összekovácsoló 
erejében reménykedik Szöllősi Ba-
lázs is. A Széchenyivárosért Egyesü-
let elnöke a megnyitón elmondta: a 
városrész első közösségi kertje már a 
harmadik szezonját éli, és boldog kö-
zösség szerveződött köré. Azt reméli, 

itt is megvalósul majd az az összefo-
gás, ami ott alakult ki.

– Fantasztikus volt látni a másik 
kertben azt, ahogy a 47 parcellán 
gazdálkodó közel száz ember isme-
retlenül összekerült, és két hét múl-
va recepteket cseréltek, két hónap 
múlva versenyeztek, kinek szebb a 
paradicsoma, és megbízták egymást, 
ápolják egymás kertjét, míg valame-
lyikük elutazik – idézte fel a kezdete-
ket Szöllősi Balázs. – Azt látjuk, valódi 
barátságok épülnek, így kijelenthet-
jük: tényleg közösséget építünk a 
Széchenyivárosban – tette hozzá az 
egyesület elnöke, akitől azt is meg-
tudtuk, eszközöket is biztosítanak a 
gazdálkodáshoz, a kertészkedőknek 
pedig kizárólag a vízdíjhoz kell majd 
hozzájárulniuk.

* * *
Ugyancsak közösségteremtő szán-
dékkal adták át a Forradalom utcai 
kertet is. Itt sem csak hasznos sza-
badidős elfoglaltságra kívánnak lehe-
tőséget biztosítani, hanem abban is 
bíznak, hogy a lakók jobban megis-
merik a szomszédjaikat. Nem utolsó 
sorban pedig minél szebbé, látványo-
sabbá akarják tenni a szóban forgó 
területet.

Dobos József önkormányzati kép-
viselő, fejlesztési tanácsnok arra biz-
tatta a kert átadásán megjelent jelent-
kezőket: „használják a sajátjaikként a 
parcellákat, ugyanakkor vigyázzanak 
is azokra úgy, mintha az övék lenne”.

A Szentcsalád Plébánia mögött ki-
alakított közösségi kerttel ellentét-
ben itt nem civil kezdeményezésre va-

lósult meg a projekt. Két évvel ezelőtt 
a körzet korábbi önkormányzati kép-
viselője, Leviczky Cirill indítványozta 

a terveket. A kert végül negyvenmillió 
forintos önkormányzati beruházás ke-
retében valósult meg.

Az eredeti elképzelések szerint itt 
is kora tavasszal szerették volna át-
adni a jelentkezőknek a parcellákat, 
azonban a járványhelyzet ezt nem 
tette lehetővé. A szerda délelőtti át-
adáson a 24 parcellának a fele talált 
gazdára; akik még szívesen vállalnák 
egy-egy terület gondozását, azok Do-
bos Józsefnél jelezhetik ezen igényü-
ket. Az érdeklődők egyelőre egy évre 
kapnak kulcsot a kerthez, mert a kép-
viselő szeretné, ha vetésforgóban mi-
nél többen élhetnének a lehetőséggel.

A közösségi kert melletti zöldfe-
lületen további fejlesztések is vár-
hatók, ezt a Kecskeméti Médiacent-
rum kérdésére Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester is megerősí-
tette: „Erre a konkrét területre egy 
komplex fejlesztési terv készült el, 
annak mentén folytatjuk az egész tér 
rekonstrukcióját.”

A városrész egészére vonatkozóan 
pedig úgy fogalmazott: sok gyermek 
születik, így abban a szerencsés hely-
zetben vannak, hogy újra kell gondol-
niuk a játszótereket és bővíteniük kell 
a kapacitásokat.

Engert Jakabné alpolgármester (középen), valamint a Széchenyivárosért 
Egyesület képviseletében B. Tóth Katalin és Szöllősi Balázs

A családsegítő központ látványterve

Leviczky Cirill (balról) – korábban helyi, most kadafalvai  önkormányzati képviselő 
(Fidesz-KDNP) –, a kertlétesítés kezdeményezője, valamint Dobos József, a körzet 
jelenlegi képviselője (Szövetség a Hírös Városért Egyesület)
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Könnyebbé válik a gyermekek 
adoptálása, a parlament ugyanis 
elfogadta az örökbefogadási 
törvény módosításait. Ennek 
apropójából alábbi összeállítá-
sunkban érintett szülőkkel és 
egy szakemberrel beszélgetünk a 
témáról.

Zsolczainé Vitális Judit

A törvény módosítása értelmében az 
újonnan jelentkező örökbe fogadó 
szülőknek már nem kötelező a 40 
órás tanfolyam elvégzése. Az eddig 
fizetős képzést egyúttal azonban in-
gyenessé tették. A korábbi hat helyett 
három hónap után örökbe fogadható 
lesz az a gyermekvédelmi rendszer-
ben nevelkedő gyermek, aki iránt 
egyáltalán nem érdeklődnek a vér sze-
rinti szülei. A rendszertelen kapcsolat-
tartás esetén a korábbi egy év helyett 
nyolc hónap után válhat vizsgálhatóvá 
az örökbeadás lehetősége. Az örökbe 
fogadó szülők és a gyermekek közötti 
maximális korkülönbséget pedig bi-
zonyos esetekben negyvenötről ötven 
évre emelték.

A tanfolyam „mélyre 
megy”, de megéri
„Küzdő Kriszti” – ezzel a névvel azo-
nosította magát az örökbefogadásra 
felkészítő tanfolyamon Földiné Polgár 
Krisztina. Korántsem volt előzmény 
nélküli a választása: kétszer győzte le 
a gerincdagana-
tot, a nagylánya 
pedig 17 éves 
lenne… Dorinát 
annak idején 
nyolc hónapos 
terhesként ve-
szítette el. Ezt 
követően a nő-
gyógyászai fel-
váltva mondták 
azt, hogy termé-
szetes úton nem 
lehet gyermeke, 
illetve kecse-
gtették azzal, 
hogy talán még-
is. Évek teltek el 
így. Végül férje 
fogalmazta meg 
először, hogy 
próbálkozzanak 
meg az örök-
befogadássa l . 
Kriszti fájó szív-
vel ugyan, de elengedte volna a férfit 
– mondván, ha más nőtől vér szerinti 
gyermeke születhetne, akkor nem 
akarja megfosztani őt ettől –, párja 
azonban azt mondta, vele szeretne 
szülővé válni.

Az azóta eltelt időszak mérföld-
köveit fejből sorolja Krisztina: tavaly 
szeptember 11-én jelentkeztek szán-
dékukkal a területileg illetékes gyer-
mekvédelmi szakszolgálatnál, azóta 
van sorszámuk. Először egy hatszáz 
kérdéses pszichológiai tesztet kellett 
külön-külön kitölteniük, ez alapján 
döntötték el, folytatódhat-e esetük-
ben a procedúra. Második körben 
személyesen hallgatták meg őket, 
megint csak egyesével. Ott és akkor 
Krisztit „nagyon megnyúzták”. Ar-
ról akartak megbizonyosodni, hogy 
nem az elvesztett gyermekét akarja 
pótolni ily módon. „Dorina volt, van 
és lesz”, mondja a kislányról, aki 
annak idején a volt párjától fogant. 
Hangsúlyozza: nem a múltja, hanem 
a férjével közös jövőjük miatt vágyik 
egy „babóra”.

Az örökbefogadásra felkészítő, 
három hétvégét felölelő tanfolyamot 
november 23-án kezdték. Bár sze-
mély szerint neki is voltak ellenér-
zései ennek szükségességét illetően, 
ma már azt mondja, „nagy butaság” 
elhagyni ezt a folyamatból. Pedig 
nem volt olcsó mulatság: kettejüknek 
együtt 150 ezer forintjukba került. 
Mégis bőven megérte. Valós történe-
teket dolgoztak fel, ezeken keresztül 
pedig megértették és megtanulták: 

„ahhoz, hogy tényleg jót tegyünk a 
gyerekkel, az ő szemével is látnunk 
kell a helyzetet”.

Közben a hivatal munkatársai rész-
letes környezettanulmányt is készítet-
tek róluk: megnézték az otthonukat, 
bepillantottak az anyagi helyzetükbe. 
December 21-én voltak nyilatkozatot 
tenni, hogy továbbra is szeretnének 
örökbe fogadni. Erről január 14-én 
kaptak határozatot, amely csak május 
első felében vált véglegessé. Ez a do-
kumentum rögzíti, hogy a jelentkező 
milyen eljárás keretében, hány gyer-
meket szándékozik örökbe fogadni, 
hány éves korú és milyen nemű gyer-
meke(ke)t szeretne, vannak-e szárma-
zási kikötései (ez a gyakorlatban első-
sorban azt jelenti, roma származású 
gyereket is vállal-e), és milyen beteg-
ségeket, rendellenességeket stb. tud 
elfogadni.

Baráti társaságuk, ismerőseik tud-
ják, hogy erre az útra léptek, és csak 
bátorítást, támogatást kapnak tőlük. 
A családtagjaik pedig velük izgulnak: 
„Anyukám rettentően várja, hogy 
nagymama, tesóm és unokahúgom 
pedig, hogy keresztszülő lehessen.” 
Azt, hogy mikor zárhatják majd 
karjaikba gyermeküket, nem tudni. 
Krisztina úgy saccol, egy-másfél év 
még biztosan eltelik addig. A vára-
kozás időszaka azonban már sok-
kal nyugodtabb Krisztina számára: 
„Eddig folyamatosan kérdéses volt, 
lehetek-e valaha is anya. Most már 
tudom, hogy egyszer biztosan ez is 
megadatik.”

A gyerekeknek  
természetes, hogy 
más módon érkeztek
Hasonlóan élte meg a várakozás idő-
szakát Lócziné Tuman Melinda is, aki 
ugyancsak nyíltan vállalja környezete 
előtt, hogy két gyermeket fogadtak 
örökbe. Kunszálláson élnek, ahol már 
csak azért sem mennek „csodaszám-
ba”, mert a faluban további négy-öt 
örökbe fogadott gyermek is van. (Me-
lindáék helyi nyilatkozó hiányában, 
Földiné Polgár Krisztina révén kerül-
tek a látóterünkbe, és örömmel vála-
szoltak a kérdésekre – a szerk.)

A nagylányuk nyolcéves lesz, a kisfi-
uk négyéves volt nemrégiben. Mind-
ketten csecsemőként kerültek hozzá-
juk. Három-, illetve ötnapos korukban 
látták őket először, közvetlenül a kór-
házból vihették haza a gyerekeket.

Melinda egyáltalán nem érezte vá-
ratlannak az érkezésüket, hiszen több 
évig készültek erre. Menet közben is 
folyamatosan tájékozódtak arról, hol 
állnak a várólistán, és amikor az első 
helyekre kerültek, tudták, tulajdon-
képpen bármelyik pillanatban hív-
hatják őket. Azt azért elárulja, mégis 
kisebb sokkhatásként érte őt az első 
telefon. Utóbb az ügyintéző szavaiból 
mindössze annyira emlékezett: kis-
lány született.

Az első perctől magától értetődő 
volt számukra, hogy velük vannak a 
gyermekeik, és ők így, velük hárman, 
illetve négyen alkotnak egy családot.

Mindkét esetben a zárt örökbefoga-
dást választották: férjével együtt azt 
érezték, képtelenek lennének szemé-
lyesen is megismerkedni az életadók-
kal. Mindazonáltal Melinda mind a 
mai napig hálás az örökbe adóknak 
azért, hogy ezt az „iszonyatosan ke-
mény lépést megtették”.

A kisfiuk megszületése utáni hat 
hét azonban „rettenetes” volt szá-
mukra: a szülőanya nehezen mondott 
le a gyermekéről, inkább csak a párja 
befolyása miatt hozta meg ezt a dön-
tést, és valósan fennállt annak a lehe-
tősége, hogy meggondolja magát. Vé-
gig izgultak, nehogy ezért csörrenjen 
meg a telefon. „Azért is volt extrém 
nehéz – teszi hozzá Melinda –, mert 
a baba elvétele már nemcsak nekünk 
jelentett volna kínszenvedést, hanem 
a lányunknak is.”

Melindát telefo-
non értük utol, a 
háttérben épp a fő-
zésben segédkeztek 
a gyerekek. A főze-
lék kavargatása köz-
ben ők is hallották az anyuka szavait. 
Teljesen tisztában vannak a családba 
kerülésük történetével, tudják, hogy 
egy másik néni pocakjából születtek 
és utána találták meg egymást a szü-
leikkel. Az is természetes számukra, 
hogy van egy olyan kistestvérük, aki 
viszont a „szokásos” módon érke-
zett a családba. Tizenegy év sikerte-
lenség után ugyanis Melindáéknak, 
meglepetésképpen, egy maholnap 
kétéves vér szerinti kislányuk is szü-
letett. A nagyokban ez semmiféle tö-
rést nem okozott, „nekik ez teljesen 
természetes”.

A szülők nem tartanak attól a perc-
től, amikor a nagyok esetleg azzal 
állnak majd eléjük, hogy szeretnék 
megkeresni az életadó anyukájukat, 
vagy legalábbis többet megtudni róla. 
„Nem leszek ettől sem megsértődve, 
sem rosszul nem fog esni. Ha az élet-
útjukhoz erre lesz szükségük, akkor 
támogatni fogjuk őket ebben” – teszi 
egyértelművé Melinda, majd zárszó-
ként hozzáfűzi: „Büszkék vagyunk rá, 
hogy nekünk ez az út adatott, és sze-
rintem jól megugrottuk.”

A trauma megmarad,  
de együtt lehet  
élni vele
Hogy a kunszállási család „jól megug-
rotta” a feladatot, azt Dóró Kerekes 
Éva szavai is alátámasztják. Ehhez az 
is kellett, hogy újszülöttként fogad-
hatták örökbe a gyermekeiket. Ennek 
jelentősége óriási, derül ki a kecske-
méti kórház gyermekklinikai szakpszi-
chológusának szavaiból. Az integráció 
ilyenkor csecsemőkortól kezdődik, 
ami a szülők és a gyermek egymásra 
hangolódását is segíti. Ahhoz, hogy az 
örökbefogadás ténye később se okoz-
zon megrázkódtatást – hangsúlyozza a 
szakember –, pici korától beszélni kell 
vele arról, természetesen játékosan, az 
életkorának megfelelően, hogyan ke-
rült a családba, és ezzel a tartalommal 
kell nevelniük őt a szülőknek.

Ha viszont valaki egy nagyobbacska 
gyermeket fogad örökbe, akkor isme-
retlen terepre lép, ráadásul a gyermek 

nagy valószínűséggel traumákat is 
hordoz, melyeket az organikus csa-
ládjában élt meg. A megélt veszteség, 
trauma, teszi hozzá a pszichológus, 
nem tűnik el nyomtalanul, de a neve-
lési közeg, a kialakuló érzelmi kötő-
dések a súlyát felül tudják írni. Akkor 
okoz gondot, ha tabuként kezeljük a 
történetet, és nem adunk módot az 
élmény megismerésére és beépítésére 
a családtörténetben.

A kezdeti időszak, bármilyen életko-
rú is legyen az örökbe fogadott gyer-
mek, nem feltétlenül telik a „rózsaszín 
köd” jegyében. A hangulatingadozás, 
az érzelmi válság az örökbe fogadó 
szülőknél is ugyanúgy megjelenhet, 
mint a vér szerinti gyerekeket világra 
hozó anyáknál – fogalmaz Dóró Kere-
kes Éva. Az intenzív örömmel egyidejű-
leg a hétköznapok során azt tapasztal-

hatják, hogy nem 
értik a gyermekük 
jelzéseit, gesztu-
sait, mimikáját, 
nem tudják, miért 
sír vagy miért hall-
gat. Utóbbi ellené-
re kell elhinniük 
magukról, hogy 
képesek jó szülei 
lenni a gyerme-
küknek, és ezt a 
sziklaszilárd kom-
petenc iaérzést 
kell közvetíteni a 
gyermek felé is, 
aki kívülről várja 

a megnyugtató támaszt. Mindeköz-
ben pedig, teszi hozzá Dóró Kerekes 
Éva, egy nagyobb gyermek a korábbi 
környezetéből való kiszakadás miatt 
épp egy erős gyászt élhet meg, ezért 
zárkózhat el és lehet átmenetileg totá-
lisan elérhetetlen.

És ha már átmenetiség: a hazai 
gyermekvédelmi rendszernek, emlé-
keztet a szakember, az elsődleges cél-
ja az lenne, hogy ideiglenesen kerül-
jenek nevelésbe vétel alá a gyerekek, 
és előbb-utóbb sor kerüljön a reinteg-
rációjukra (hazakerülésükre). Az új 
szabályozás szerint azonban kapcso-
lattartás hiányában három hónap után 
örökbe adhatóvá válhat egy gyermek. 
Ennyi idő alatt szinte lehetetlen, hogy 
az a szülő, aki szociálisan, egziszten-
ciálisan elvesztette a talajt a lába alól, 
rendezze az életét annyira, hogy visz-
szakaphassa a gyermekét – figyelmez-
tet Dóró Kerekes Éva.

Közben pedig a nevelőszülőknek 
abban az ellentmondásos helyzetben 
kell gondoskodniuk a náluk lévő gyer-
mekről, hogy az együtt éléshez elen-
gedhetetlen, hogy kötődés alakuljon 
ki közöttük – ugyanakkor átmeneti 
helyzetről van szó. Ha valaki csak öt-
hat évesen vagy még idősebben válik 
örökbe adhatóvá, akkor addigra erős 
érzelmi kötődései alakultak ki és in-
tegrálódott abba a közegbe, abba a 
családba, ahol addig nevelkedett. Min-
denképpen törést jelent, ha ezeket a 
kapcsolatokat meg kell szakítania, és 
be kell illeszkednie egy számára akkor 
még teljesen ismeretlen családba.

Dóró Kerekes Éva a szakrendelé-
sen elsősorban olyan diszfunkcio-
nális pszichés működésű, súlyosabb 
patológiával rendelkező gyerekek-
kel találkozik, akiknél valami miatt 
elakad a családhoz való alkalmazko-
dás, beilleszkedés, amely a családi 
rendszer szintjén okoz nehezített 
működést. Az elhúzódó magatartási, 
érzelmi nehézségek serdülőkorban 
kapcsolati krízishez vezethetnek, 
ami időnként az örökbefogadás meg-
szakításával is járhat, újabb vesz-
teséget okozva ezáltal a gyermek 
személyiségfejlődésében.

Könnyebb lesz az örökbefogadás: 
két csodálatos történet
A Lóczi családban teljesen természetes  
az örökbe fogadott és a vér szerinti gyerekek közössége

Földiné Polgár Krisztina és Földi László

Dóró Kerekes Éva
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Eltelt három hónap a digitális oktatás égisze alatt – az már biztos, 
hogy az iskolák, a tanulók és a szülők rendkívül nehéz helyzetet 
oldottak meg. Borítékolható, hogy a tényleges, egzakt eredmény, 
hatás tekintetében könyvtárnyi irodalmat termelnek majd az okta-
tási rendszer kutatói. Egyelőre azonban még minden szereplőnek a 
kész helyzetet kell kezelnie, a most záruló tanév feladataival vannak 
elfoglalva. Így csak gyors helyzetképet kértünk néhány érintettől a 
karantén-oktatás tapasztalataival kapcsolatban.

Kecskeméti Lapok-összeállítás

Nem tökéletes  
az eredmény,  
de megoldották  
az iskolák

– Dr. Lukács Lajos, a Bányai Júlia 
Gimnázium igazgatója hogyan tekint 
most a digitális oktatás elmúlt há-
rom hónapjára?

– Amit digitális oktatásnak nevez-
tünk a vírus-karantén alatt, az valójá-
ban elektronikus eszközökkel meg-
valósult távoktatás volt. A digitális 
oktatás ennél azért többet is jelent. A 
digitális oktatásba sok minden más is 
belefér, direkt arra készült tananyagok, 
a digitális oktatás nem feltétlenül táv-
oktatás, az órán is zajlik, hogyha jó… 
Jelen esetben azonban többnyire csak 
egyidejű, közvetlen hang- és esetleg 
képkapcsolatban voltak a gyerekek a 
tanárral, majdnem, mint az osztályban. 
De nyilván mégsem, az online kapcso-
lat kicsit érthetően nehézkesebb, mint 
a valós, iskolai szintű.

Ezeket az úgynevezett kontakt-órá-
kat különböző rendszerekkel, Zoom-
mal, Google Meettel tartottuk. 
Digitális úton küldtük ki a felada-
tokat a gyerekeknek, visszakaptuk, 
majd kijavítva, kommentálva ismét 
visszaküldtük.

– Mennyire ment könnyen az 
átállás?

– Ez egy új dolog volt a diákok és 
a kollégák számára is. Idő kellett a 
belerázódáshoz, melynek személyen-
ként változó tempója attól is függött, 
hogy ki mennyire használta előtte a 
technikát. Mi a kollégáknak egy gyors 
képzés keretében megpróbáltunk 
ehhez segítséget nyújtani. A diákok 
esetében is változó volt a hozzáállás: 
volt, akinek tetszett az új helyzet, ki-
fejezetten élvezte, és volt, aki nehe-
zebben kezelte. A többség szerintem 
viszonylag könnyen megbarátkozott 
vele. Persze nálunk is voltak problé-
mák, néhol a számítógéphiány, má-
sutt a korlátozott hozzáférés, hiszen 
sok szülő is otthonról dolgozott. Né-
melyeknek tudtunk tabletet adni, de 
okostelefonon is lehetett dolgozni, 
bár sokkal nehezebben.

– A villámgyors váltáskor mi volt 
az első gondolata, stratégiája?

– Amikor egyik napról a másikra be-
lecsöppentünk a tanrend változásába, 
azt tűztük ki célul, hogy amennyire 
lehet, minimalizáljuk a veszteségeket. 
Úgy gondoltuk, a legfontosabb, hogy 
az érettségiző osztályokat készít-
sük fel maximálisan. Ezt deklaráltuk 
a kollégáknak is. A többi osztályban 
pedig ahogy csak lehetett, haladtunk 

a tananyaggal, de tisztában voltunk 
vele, hogy száz százalékig nem lehet 
ugyanazt teljesíteni, mint amikor a 
gyerekek iskolába járnak. Így végül 
különböző szintekre jutottak el a 
kollégák, előfordult, hogy egy-egy 
téma elmaradt – sebaj, majd jövőre 
bepótoljuk.

– Ezek szerint „katasztrófa” nem 
történt, minden pótolható, ami el-
maradt. Az érettségizőkkel mennyire 
sikerült ez a terv?

– Úgy gondolom, hogy az érettsé-
gizőkkel sikerült a célt elérni, fel tud-
tak készülni rendesen. Ami itt esetleg 
nehézséget jelenthet, hogy az a gye-
rek, aki normál esetben szóban tudott 
volna javítani, annak most erre nem 
volt lehetősége.

– Hogyan tovább? Lesz-e a Bányai-
ban ballagás például?

– Ballagást nem tervezünk, idén egy 
kicsit az érettségi bizonyítvány átadá-
sát valósítottuk meg ünnepélyesebb 
formában. A központi ajánlások alap-
ján nem lehet ballagást rendezni; vé-
gig ballaghatnának a végzősök az üres 
termeken, de nem sok értelme lenne. 
Mi az említett lépéssel szerettük vol-
na megadni ennek az évfolyamnak, 
amit lehet.

– A tanulmányi statisztikák vál-
toztak-e, érzékelhető-e szignifikáns 
különbség?

– Egyelőre csak az érzéseimet tu-
dom közölni ezzel kapcsolatban: nem 
gondolnám. A gyerekek közül, aki ed-
dig jól teljesített, az most sem esett 
vissza, persze a kollégák is humánu-
sabban kezelik a helyzetet a körül-
mények miatt. Azonban nem hiszem, 
hogy a megváltozott oktatás változá-
sokat generált volna ezen a téren, akár 
pozitív, akár negatív irányba. A legtöbb 
diák hozta az eddigi teljesítményét; 
néhány tanulónál tapasztaltam azt, 
hogy mivel most minden megnyilvánu-
lására visszacsatolást kapott, pozitívan 
változott az eredménye. Hiszen más 
az, amikor az ember megkérdezi órán, 
hogy volt-e gond a házival, és más, 
amikor a tanár minden gyerek minden 
háziját visszaküldi kijavítva! Nyilván ab-
ból többet tanul…

– Mit gondol, a közösségi fejlődés-
nek okoztak-e károkat az elzártság 
hónapjai?

– Talán károkat nem okoztak, de a 
közösséget biztosan nem fejlesztet-
ték. Átható erővel jelentkezett a tan-
testületben a diákok jelzéseiből épít-
kező érzés, hogy az osztályok nagyon 
szeretnének már együtt lenni. Vágyu-
kat érthetően az sem csillapította, 
hogy az adott keretek között próbál-
tunk osztályfőnöki órákat is tartani. 
Hiszen az mégsem olyan, mint amikor 
összejön az osztály a teremben, teljes 
valójukban látják, hallják egymást.

– Azért végszóként kijelentheti, 
hogy „megoldottuk”?

– Inkább úgy mondanám, hogy a le-
hetőségekhez képest megoldottuk… 
Nyilván nem tökéletes az eredmény, 
mint ahogy az ilyen hirtelen jött meg-
oldások egyike sem. Ezzel együtt fon-
tos megjegyezni, hogy ez a módszer 
a pedagógusok számára jóval több 
munkával járt, és sokkal több idejüket 
emésztette fel. És mint mondtam, a 
vége felé már a gyerekek részéről is azt 
éreztem, hogy sokkal szívesebben visz-
szajönnének már, és nemcsak a közös-
ség miatt, hanem mert nekik is több 
odafigyelésre volt szükségük, mint a 
hagyományos oktatás keretei között.

Rugalmasságot 
igényelt a diákoktól, 
de előnyökkel is járt

– Csenki Janka, a Bolyai János Gimná-
zium végzőse hogy érezte: könnyebb 
vagy nehezebb volt távoktatásban ta-
nulni, eredményeket elérni?

– A jegyeket illetően nem látok kü-
lönbséget, max. abban, hogy a taná-
rok elnézőbbek voltak néha. Nekik is 
új volt ez a dolog, ők sem mozogtak 
olyan magabiztosan ilyen terepen. 
Emiatt talán ők sem voltak olyan szi-
gorúak az osztályzásnál. Ha valaki 
kicsit később küldte el a beadandót, 
akkor nem úgy reagáltak rá, mint nor-
mál esetben egy iskolai napon tették 
volna. Ha megcsináltuk, és nem lett 
annyira jó, akkor visszadobták, nem 
adtak rá jegyet – engedékenyebbek 
voltak.

– Ebből természetszerűen arra 
lehetne következtetni, hogy jobbak 
lettek a jegyek, nem?

– Végül is igen, de tanárfüggő, 
hogy ki hogyan állt a dologhoz.

Nagy előnye volt egyébként a ka-
ranténnak, hogy magunk oszthattuk 
be az időnket. Eldönthettük, hogy mi-
vel szeretnénk többet foglalkozni, mit 

lehet a kevesebb energiabefektetéssel 
a „helyén kezelni”.

– És az érettségit hogy éltétek 
meg?

– Azt gondolom, hogy valamilyen 
szinten mi végzősként jól jártunk, 
mert pont a kezünkben lévő időbe-
osztási lehetőség miatt jobban kon-
centrálhattunk az érettségi tárgyakra. 
Nem kellett minden nap elmennünk 
az iskolába és 
azokat a dolgo-
kat is végighall-
gatni, amit nem 
tartunk annyira 
fontosnak a zá-
róvizsga szem-
pontjából. Ér-
dekes módon a 
nehézség is épp 
ebből adódott, hiszen valamilyen szin-
ten magunkra voltunk hagyva, és ma-
gunknak nehezebb beosztani az időt. 
Nem jártak folyton a nyomunkban, 
hogy „ezt csináld, azt csináld…”. Én 
például sokszor megcsúsztam azon, 
hogy rosszul számítottam ki, meny-
nyit fordíthatok bizonyos feladatokra. 
És amikor elkezdett felhalmozódni a 
tennivaló, rájöttem, hogy csak nagyon 
feszesen férek bele az időkeretbe.

– A tanároktól nehezebb volt visz-
szacsatolást kapni?

– Nem feltétlenül, a tanárok is ott-
hon vannak azért a digitális világban, 
átlagosan egy napon belül választ kap-
tunk minden kérdésünkre.

– Milyen platformon 
kommunikáltatok?

– Változó elvárásokat fogalmaztak 
meg: ki emailt kért, ki a Facebookra, 
Google Drive-ra terelte a kommuni-
kációt, vagy előfordult, hogy chatcso-
portokban egyeztettünk. Az egyéb-
ként külön terhet jelentett, hogy 
nagyon sok platformot kellett hasz-
nálnunk, sokat kellett keresgélnünk 
az információt. De menet közben 

belerázódtunk ebbe is, tudtuk, hogy 
melyik tanárt hol találjuk meg.

– Na, és hogy sikerült a nagy 
megmérettetés?

– Nagyjából úgy, ahogy vártam, ami-
re számítottam, egy kivétellel: a ma-
gyar lehetett volna jobb is. Egyébként 
a többi rendben lesz…

– Közösség, életvitel szempontjá-
ból hogy élted meg ezt az időszakot?

– Gyakran hiányoztak a találkozá-
sok, beszélgetések, itthon elég be-
szűkült életet éltem. A ballagás elma-
radása pedig sajnos hagyott bennünk 
egy lezáratlan érzést az évvel, sőt az 
egész gimnáziumi életszakaszunkkal 
kapcsolatban. Így maradt bennem 
valami üresség... Amikor elmentünk 
érettségizni, az is olyan fura, álom-
szerű volt, mintha nem is a valóság-
ban lennénk. Úgy éreztem, hogy ez 
engem nem érint meg, mert nem 
tűnik elég valósnak. Ha iskolában 
lettünk volna, mások – tanárok, osz-
tálytársak – által is minden nap szem-
besülünk azzal, hogy mennyi idő van 
még az érettségiig, mi várható, mit 
kell tenni. Ez szerintem fontos eleme 
lett volna a lelki felkészülésnek, de 
valószínűleg sokkal jobban is izgul-
tam volna.

Szülőként,  
pedagógusszerepben
Mintha különböző bolygókon élné-
nek – vagy legalábbis egészen eltérő 
világokban szerezték volna a tapasz-

Véget ért a távoktatás, milyen tapasztalatokkal gazdagodtak az érintettek?

Inkább úgy mondanám: a lehetőségekhez 
képest megoldottuk… Nyilván nem tökéletes 
az eredmény, mint ahogy az ilyen hirtelen jött 
megoldások egyike sem.

„

Dr. Lukács Lajos

Csenki Janka

A Bányai Júlia Gimnáziumban ballagás helyett 
ünnepélyes bizonyítvány-átadó ünnepséget 
szerveztek múlt pénteken
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Véget ért a távoktatás, milyen tapasztalatokkal gazdagodtak az érintettek?

talataikat a digitális oktatás terén. 
A szülők, akikkel az elmúlt három 
hónapról beszélgettünk, egy dolog 
kapcsán azonban hasonlóképpen 
éreznek: talán még a gyerekeiknél is 
jobban várták, hogy végre elkezdőd-
jön a vakáció.

Persze ehhez kinek többet, kinek 
kevesebbet kellett tennie: volt olyan 
iskola, ahol még június 15-én is vártak 

visszajelzést arról, 
hogy a tanuló tel-
jesítette a kiadott 
tanegységet – míg 
máshol a tanító 
nénik az utolsó 
két hétben már 
egyáltalán nem 
terhelték kötele-
zően elvégzendő 

feladatokkal a diákjaikat. Alsó tago-
zatos, teljesen önálló munkavégzésre 
még nem képes gyerekek esetében 
pedig ez egyúttal azt is jelentette, 
hogy amíg jött feladat a suliból, addig 
a szülő sem dőlhetett hátra – már ha 
egyáltalán a home office vagy éppen a 
kötelező munkahelyi jelenléte mellett 
ezt megtehette volna.

Az egyes intézmények közötti 
különbségek szinte az első perctől 
kezdve megmutatkoztak: volt, ahol 
szigorúan ragaszkodtak az órarend 
szerinti tanuláshoz és az online órá-
kon való jelenléthez, reggelente ad-
ták ki az aznapi tanulnivalót és az el-
végzett feladatokat estig még vissza 
is kellett küldeni. Máshol szabadabb 
kezet adtak ebben: egyfelől heti bon-
tásban határozták meg a feladatokat 
és az elvégzés igazolására is több 
napot hagytak, másrészt pedig a pe-
dagógusok figyelembe vették azokat 
az egyéni sajátságokat, életkörülmé-
nyeket stb. is, amelyek adott esetben 
nem tették maradéktalanul lehetővé, 
hogy a tanulók részt vegyenek a di-
gitális térben megvalósuló oktatás-

ban. Például mert nem volt elég in-
formatikai eszköz a családban vagy a 
rendelkezésre álló internet nem volt 
elég erős ahhoz, hogy a gyerek és 
a szülő egy időben csatlakozzon az 
online tanórához és az ugyancsak a 
világhálón lebonyolított munkahelyi 
meetinghez.

És ha már informatika és online 
tér: azzal is többen szembesültek, 

hogy amit eddig erénynek véltek, az 
most hátránynak bizonyult. Neveze-
tesen, hogy eddig azon szülők közé 
tartoztak, akik tudatosan igyekeztek 
távol tartani gyermekeiket a különféle 
kütyüktől és az online világtól, így ők 
viszont most informatikai tudás, szá-
mítógép-használat stb. terén jelentős 
hátránnyal indultak azokhoz képest, 
akiknek nem volt ismeretlen ez a terep.

A legtöbb szülőnek a pedagógusi 
hivatás sem a „sajátja”, így a szülői és 
a tanári szerep összeegyeztethetősé-
ge is kihívást jelentett számukra. Egyi-
kük első osztályos kislánya egyenesen 
azt a védhetetlen kérdést tette fel: 
„De anya, akkor is szeretsz, ha nem 
tanulok meg írni-olvasni, nem?”…

Többen most tapasztalták meg a 
saját bőrükön, micsoda energia a gye-

rekek érdeklődésének felkeltése és a 
motivációjának fenntartása: hogyan 
lehet megértetni egy kisiskolással – 
fogalmazta meg ennek nehézségét 
egyikük –, hogy nem a szülei miatt 
kell tanulnia, hanem azért, mert attól 
ő lesz több. És igen, vannak felada-
tok, amiket akkor is el kell végez-
ni, ha nincs hozzá kedvünk vagy el 
tudnánk képzelni jobb időtöltést is 
magunknak.

Márpedig otthon erre volt (il-
letve: lett volna) lehetőség bőven, 
különösen ott, ahol még az óvodás 
korú kistestvérek szabad játékának 
tudata is plusz kísértést okozott a 
tanulásra kötelezett gyermeknek. 
Máshol pedig azt élték meg, hogy a 
kortárs csoport hiányát nem pótolta 
a családi körben együtt töltött extra 
idő. Abból pedig jutott bőven. Így 
fordulhatott elő, hogy több helyen 
örömujjongásban törtek ki a gyere-
kek, amikor meghallották, végre me-
hetnek iskolába és találkozhatnak a 
pajtásaikkal.

És közben pedig már ki is tört a 
nyári szünet! Van olyan család, ahol 
azonban nem a felhőtlen pihenés 
időszaka kezdődik most. Négy álta-
lános iskolás korú gyermeket nevelő 
megszólalónknak választania kellett, 
hogy sajátos nevelési igényű, máso-
dik osztályos kisfia esetében a tan-
anyaggal vagy a fejlesztő foglalkozá-
sokkal haladjanak-e. Mert az rögtön a 
távoktatásra történő átállás első he-
tében világossá vált számára, hogy a 
kettő együtt nem megy. Úgy döntött, 
az iskolai feladatokat veszik előre, és 
a nyári szünetben igyekszik majd pó-
tolni a gyerekkel mindazt, ami eseté-
ben nélkülözhetetlen ahhoz, hogy az 
iskolában jól boldoguljon.

A tekintetben egyébként többen 
bizonytalanságuknak adtak hangot, 
hogy vajon azzal, hogy a gyerekek 
megoldották, lemásolták, kiszámol-
ták stb. az adott feladatot, egyúttal el 
is sajátították-e tananyagot… Ennek 
„próbája” azonban már az új tanévre 
marad. És noha lélekben többen már 
készülnek arra, hogy mi van, ha újra 
„beüt a krach”, és ősszel esetleg ismé-
telten digitális tanrendet vezetnek be 
– de egyelőre most csak egyet akar-
nak: szusszanni végre.

Inkább úgy mondanám: a lehetőségekhez 
képest megoldottuk… Nyilván nem tökéletes 
az eredmény, mint ahogy az ilyen hirtelen jött 
megoldások egyike sem.

A legtöbb szülőnek a pedagógusi hivatás sem a „sajátja”, így 
a szülői és a tanári szerep összeegyeztethetősége is kihívást 
jelentett számukra (Képünk illusztráció. Fotó: iStock.com)
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A kórházról mindenkinek a hideg 
fehér falak, a fertőtlenítőszag 
jut eszébe. Öt fantasztikus nő 
azonban a fejébe vette, hogy 
Kecskeméten másképp lesz. Egy 
virágoktól illatozó, sétányokkal 
övezett Egészégkertet varázsol-
nak a megyei kórház udvarára. 
Közös álmuk megvalósításához 
elnyerték a Richter Anna Díjat és 
az azzal járó négymillió forintot. 
Az egész országban egyedülálló 
projektről az Egészségkert csa-
patával beszélgettünk. 

Pásztor Andrea

– Régi tervünk volt, hogy a kórházhoz 
tartozó több ezer m2-es területben 
rejlő lehetőségeket minél inkább kiak-
názzuk – kezdi a beszélgetést Nagyné 
Szigeti Dóra, a kórház PR-menedzse-
re, az Egészségkert egyik ötletgazdá-
ja, illetve a sikeres pályázat elkészítő-
je. – A tartalék terület kiaknázása már 
megkezdődött, létrejött egy beteg-
kert, majd két éve a Mercedes jóvoltá-
ból egy játszótér épült kis betegeink 
számára. A Richter Anna Díj pedig 
esélyt adott arra, hogy folytatódjon az 
elkezdett munka, és olyan különleges 
kertet alakíthassunk ki, ami egyaránt 
szolgálja a betegek gyógyulását, illet-
ve az itt dolgozók kikapcsolódását.

A terápiás-gyógyító kert szakmai 
hátterének megteremtéséhez dr. Mol-
nár Mária pszichiáter főorvosnőt kérte 
fel dr. Svébis Mihály főigazgató. Ő pe-
dig boldogan mondott igent a csapat 
vezetésére. A megvalósítás biztosí-
tására Leskowsky Laura, a gazdasági 
osztály helyettes vezetője vállalkozott, 
akinek régi álma volt, hogy rendbe te-
gyék a kórház udvarát. A csapat tagja 
még az onkológiai betegeket évtize-
dek óta ápoló Lantos Lenke. Gyapjas 
Tünde pszichológussal vált teljessé 
a csapat. Ő tartja a burnout, kiégést 
megelőző tréningeket a kórház dolgo-
zói számára. 

Hazánkban nincsen olyan kert, amely 
kifejezetten gyógyító céllal valósult 
volna meg, de külföldön akad példa rá, 
ezekből a referenciákból merített ötle-
teket a kecskeméti kórház csapata. 

– Tudományos vizsgálatok is iga-
zolják, hogy a természetben eltöltött 
idő nemcsak a hangulatunkat, közér-
zetünket javítja, de jótékony hatással 
van immunrendszerünk működésére, 
ezáltal segíti a betegek gyógyulását 
– meséli dr. Molnár Mária. – A termé-
szet gyógyító erejét napjainkban kez-
dik újra felfedezni, az erdőterápiának 
is egyre többen hódolnak.

Egyik fontos céljuk, hogy az onko-
lógiai betegeket segítsék ezzel a kert-
tel. Ide ki lehet majd kísérni a palliatív 
részlegen fekvőket, akik családtagjaik 
körében gyönyörködhetnének a bur-
jánzó növényekben, kiszakadhatnak 
néhány órára a kórházi monotonitás-

ból. De megkönnyítheti a várakozást a 
vizsgálatokra, kezelésekre, csökkent-
heti az ezzel járó feszültséget is.

– Betegeink már izgatottan várják, 
hogy elkészüljön a kert, és kimehes-
senek napfürdőzni – mondja Lantos 
Lenke, az Onkoradiológiai Központ 
ápolója.

De más osztály páciensei is sokat 
profitálhatnak abból, hogy a termé-
szet közelségében töltődhetnek fel 
energiával. Többek között a kardioló-
giai, a mozgásszervi és a pszichiátri-
ai betegek gyógyulását is segítheti a 
projekt megvalósításával dr. Molnár 
Mária szerint.

– Mindemellett nagyon fontos cé-
lunk, hogy kikapcsolódási lehetőséget 
nyújtsunk az itt dolgozók számára is 
– veszi át a szót Gyapjas Tünde. – Kol-
légáink műszak közben néhány perc-
re is kimehetnek majd relaxálni, hogy 

felfrissülten folytathassák a munkát. 
Így az Egészségkertnek a kiégés meg-
előzésében is fontos szerepe lehet.  

A pályázathoz nem volt szükség 
részletes terv bemutatására, ezen je-
lenleg is dolgozik a csapat. 

– Egy 3000 m2-es kihasználatlan terü-
letet kaptunk tervünk megvalósítására 
a játszótér szomszédságában – mondja 
Nagyné Szigeti Dóra. – Elsőként rámpá-
kat kell építenünk, hogy a betegeket le 
tudják tolni a kertbe. Padokat, pergolát 
helyezünk ki, térvilágítással tesszük 
még hangulatosabbá a kertet. Tervünk 
fő eleme a pihenőkert mellett egy vég-
telen jelet ábrázoló gyalogló ösvény, 
egy növények alkotta labirintus. A pihe-
nő pontoknál pozitív idézetekkel ellá-
tott lélekemelő stációkat is szeretnénk 
kihelyezni. Emellett helyet kapnak majd 
terveink szerint kültéri tornaeszközök, 
egy street workout pálya, amely egya-

ránt szolgálja majd a betegek és a dol-
gozók fizikai erőnlétét. 

Mindez buja növényzetnek köszön-
hetően válik igazi Egészségkertté. A 
tervek szerint olyan növények kapnak 
helyet a kertben, amelyek nem igény-
lenek majd szakszerű gondozást.  Egy 
kisebb kertrészen akár faültetésre is 
lehetőséget nyújtanának. 

– Bár a Richter Anna Díjjal járó 
négymillió forintból mindez nem va-
lósulhat meg, és a vírushelyzet miatt 
is csúszott a program, még idén nyá-
ron szeretnénk elkezdeni a munkát 
– mondja Leskowsky Laura, a csapat 
gazdasági szakembere.  

Bíznak abban, hogy hamarosan tel-
jessé válhat álmuk, és az Egészségkert 
minden eleme valóra válhat, ehhez 
azonban a pályázati forrás mellett to-
vábbi támogatásra is szüksége van a 
csapatnak. 

Egészségkert 
a kórház udvarán

A TERMÉSZET IS SEGÍTI MAJD A BETEGEK GYÓGYULÁSÁT

3900 ebédet juttattak el az idősekhez, valamint közel 600 főnek vásárol-
tak be és szállították ki a csomagokat a járvány ideje alatt a Gondosko-
dó Szolgálat munkatársai, önkéntesei. 60 nap alatt olyan eredményekkel 
zárt a szolgálat, ami példaértékű – mondta Engert Jakabné alpolgármes-
ter. Amint a veszélyhelyzet megszűnik hazánkban, a szolgáltatások egy 
részét felfüggesztik, a másik részük tovább fog működni.

Molnár H. Boglárka 

Folyamatosan csörgött a Gondoskodó 
Szolgálat telefonja az elmúlt 60 nap-
ban. A szolgálatot a kecskeméti ön-
kormányzat kezdeményezésére hív-
ták életre. A koronavírus-járvány alatt 
több feladatuk is volt az önkéntesek-
nek, elsődlegesen az időseknek segí-
tettek a bevásárlásban, a csekkbefize-
tésben és a gyógyszerkiváltásban.

– A szolgálat önkéntesei az idősek 

segítése mellett vállalták azt is, hogy 
bevásárolnak az egészségügyi dolgo-
zóknak, valamint megpróbálják segí-
teni az egyszülős családokat ott, ahol 
otthon tanulnak a gyerekekkel, ezért 
nem tudnak elmozdulni – mondta En-
gert Jakabné alpolgármester.

Az önkéntesek feladata egyre csak 
bővült. Összesen 500 háztartásba 
szállítottak ki 1520 darab maszkot, de 
volt olyan is, amikor Budapestről kel-
lett egy speciális gyógyszert elhozni 

egy idős bácsinak. Emellett az idősek 
kedvezményes ebédjét is a Gondos-
kodó Szolgálat intézte, április 14-től 
3900 adag ebédet szállítottak ki. Ösz-
szesen több mint 1700 telefonhívást 
kaptak az önkéntesek, közel 600 al-
kalommal vásároltak be, illetve 4000 
km-t mentek autóval. A járvány meg-
szűnésével a szolgáltatások egy része 
tovább fog működni.

Engert Jakabné elmondta, egyet-
lenegy telefonos vonal megmarad. 
Hamarosan közzé fogják tenni, hogy a 
jelenlegiek közül melyik számon áll ren-
delkezésre a diszpécserszolgálat, ezen 
pedig lehet őket hívni a jövőben is.

A Szociális Közalapítvány tovább-
ra is segíteni fog a segélycsomagok 
beszerzésében, illetve az online fize-

tésben is. Illetve a CédrusNet tovább 
működteti a „Halló, itt vagyok” elne-
vezésű kortárs beszélgetőtárs szolgál-
tatást is, amelyet az idősek vehetnek 
igénybe. A szolgáltatások egy részét 
felfüggesztik, egy másik része pedig 
továbbra is elérhető lesz.

Érdekességek, 
különleges  
pillanatok:
Volt, hogy külföldről hazatérő, ható-
sági karanténban lévő fiatal párnak se-
gítettek 2 héten át, ahol az édesanya 
7 hónapos várandós volt. A beazono-
sításhoz szükséges választott titkos 
jelszó a pocaklakó baba neve, Janka 
volt, aki azóta már megszületett. 

Két idős hölgynek szinte a kezdetek-
től, napi szinten segítettek az ebéd 
kiszállításában.

A diszpécser iroda munkatársa, 
Szabó Csaba május 3-ig minden nap 
készített egy rajzot, ami megörökítet-
te az aznapi eseményeket. 

Kiválóan teljesített a Gondoskodó Szolgálat
A Gondoskodó 
Szolgálat működése 
számokban:
Március 18-a és június 12-e között: 
1720 bejövő hívás érkezett a Gondos-
kodó Szolgálathoz. Az elmúlt 60 nap 
rendelései megközelítőleg összesen 3,8 
millió és 4 millió forint között mozogtak. 
101 darab segélycsomagot szállítottak 
ki az önkéntesek. A Gondoskodó Szol-
gálat Kecskemét Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának kezdeményezésével 
a Hírös Fiatalok Egyesülete, a Szociális 
Közalapítvány, a CédrusNet Kecskemét 
Program és a Hírös Agóra Ifjúságfej-
lesztési Szakmai Terület munkatársai 
összefogásával valósult meg. A diszpé-
cser irodának az agóra adott otthont. A 
spárga- és a szamócaakcióból összesen 
553 295 forint gyűlt össze. Összesen 
85 fő önkéntest vontak be, melyből 10-
en a diszpécserirodában teljesítettek 
szolgálatot.

A diszpécserirodában a szolgálat-
vezetők és a diszpécserek összesen 
hozzávetőlegesen 1800 órát töltöttek, 
míg a futárok 1400 órát töltöttek a 
bevásárlással.

A legforgalmasabb napon 111 tele-
fonhívás és 18 kiszállítás történt, egy 
napon belül a legtöbb kiszállítás 23 főt 
érintett. Az egy napon a legtöbb bevont 
önkéntes száma 15 fő (8 futár, 4 disz-
pécser, 3 szolgálatvezető).

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

A Gondoskodó Szolgálat önkéntesei segítenek  
egy nyugdíjas kecskeméti hölgynek
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125 éve, 1895. 
június 3-án 
született Korda 
Zoltán magyar 
s z á r m a z á s ú 
amerikai film-
rendező, pro-
ducer. Édesapja 
korai halála 
miatt gyermekként anyjával és testvé-
reivel Kecskemétre, nagyapjukhoz köl-
töztek, ahol igen szerény körülmények 
között éltek. 1917-től már Budapesten, 
a bátyja tulajdonában álló Corvin Stú-
dióban dolgozott. Neve először 1918-
ban társrendezőként szerepelt a Károly 
bakák című alkotásban. Első önálló 
filmjét 1920-ban készítette. Később 
forgatott Bécsben és Berlinben is, de 
tehetségét elsősorban Hollywoodban 
kamatoztatta. Számos nagy sikerű pro-
dukció fűződik a nevéhez, így például 
A dzsungel könyve és a Szahara. 1961 
októberében hunyt el.

90 éve, 1930. 
június 11-én 
Kecskeméten 
hunyt el Bóka 
Papp Zsigmond 
k e r e s k e d ő . 
1840. december 
25-én a hírös 
városban szü-
letett. Budapesten és Bécsben tanult, 
azután hazatért szülővárosába, ahol 
1863-ban saját kereskedést nyitott. Üz-
letkörét folyamatosan fejlesztette, ha-
marosan az övé lett az egyik legszebb 
és legkeresettebb üzlet Kecskeméten. 
Tevékenyen részt vett a város közügye-
iben is. A törvényhatósági bizottság-
nak sok éven át választott, majd virilis 
tagja volt. Alapítóként és vezetőként 
részt vett a szikvízgyár, a Leszámítoló 
Bank és több vidéki takarékpénztár 
munkájában. Egyháztanácsosként és 
presbiterként a kecskeméti református 
közösséget is segítette. 

Lapunk 
archívumából
Aggodalmak  
a pesti ház miatt
150 évvel ezelőtt a hírös város pesti 
házbirtokának történetét összegezte 
a Kecskeméti Lapok hasábjain Hornyik 
János. „E régi háza Kecskemétnek 
azon földszinti épület volt, mely a város 
mostani nagyobb házával átelleni 
szögletet kepez a Zöldfa- és Borz-útczák 
nyugati sarkán. E ház most is épen úgy 
áll, mint Kecskemet város 1759—1761. 
években fölépittette; de czimét »a három 
baltához« a folyó század elején akkor 
nyerte, midőn azt a várostól Haasz 
József mészáros mester megszerezvén, 
reá három taglót rajzoltatott. [...] a mit 
derék őseink beszereztek, gondos elődeink 
megtartottak, most 300 év után el nem 
vesztegetném. Igen szép tanács az, hogy 
adjuk el, árát tőkésitsük, 20-25 év alatt 
kinöveli a palota értékét. Nem hiszem...” 
 (KL, 1870. június 18.)

A rajzoktatás gondjai
A hírös város főjegyzőjének írása mellett 
Grimm Rezső rajztanár féltő gondolata-
it is közölte a hetilap. „Mily nehéz a rajz-
müvészet iránti ellenszenvet, a tanuló ifjú-
ság vele született restségét legyőzni, arról 
csak annak van fogalma, ki éveken keresztül 
e háládatlan téren működik. Hiába buzditja 
a tanár, hiába igyekszik felébreszteni becsü-
letérzését, tudvágyát, csak azt nyeri felele-
tül: Édes apám azt mondta, minek nekem 
a rajzolás, úgv se veszem hasznát. – És én 
hiszek a fiú szavának! – Három év alatt egy 
negyvenezret meghaladó lakosságból álló 
városban még eddig csak két szüle kérdezte: 
Jár-e a fiam rajziskolába, meg van-e eléged-
ve vele? stb. [...] A rosz példa ragadólag hat 
a még kissé-kevésbé igyekvőkre is. Igy egy 
év a másik után múlik, siker nélkül. – Pedig 
szép a tanitói pálya egy intelligens nép köré-
ben!” (KL, 1870. június 18.)

A város 
krónikáibólINDUL A BÉRLETEZÉS  

a Kecskeméti Nemzetiben
Június 15-től indul a bérletezés a Kecskeméti 
Katona József Nemzeti Színházban. Változatlan 
5+1-es bérletárakkal, kedvezményekkel és a meg-
szokott színes műsorkínálattal várják a nézőket 
a 2020/21-es évadra. Az előbérletezés augusztus 
14-ig tart, addig mindenki megkapja a 10% kedvez-
ményt választott bérlete árából.

„Soha ennyire nem vártuk az újraindulást, mint a mostani 
különös helyzet után. A színház életében mindig új feje-
zetet jelent az évad bejelentése és az előbérletezés, de 
most ez igazán fontos pillanat” – mondta el Cseke Péter 
igazgató.

Öt nagyszínházi és egy szabadon választott kisszínházi 
produkciót tartalmaz a klasszikus 5+1-es bérletkonst-
rukció, amely a Légy jó mindhalálig című musicalt, az Egy 
csók és más semmi zenés vígjátékot, A revizor című víg-
játékot, A csengő című vígoperát és a Szentivánéji álom 
című táncszínházi előadást foglalja magában a Ruszt/Ka-
maraszínházi produkció mellett. A kisszínházi bemutatók 
2020/21-ben: A nyolc nő című bűnügyi komédia, a Férjek 
és feleségek című komédia, és a Jövőre, veled, ugyanitt 
2. című romantikus vígjáték. Bekerül választható kisszín-
házi előadásként az előző évad nagysikerű komédiája a 
Társasjáték New Yorkban, valamint a Valentin-napon be-
mutatott Látod, ez a szerelem zenés szerelmes est is.

A legkisebbeknek idén Hamupipőke történetét tűzte 

műsorára a teátrum első nagyszínházi gyerekbemutató-
ként, majd A jegesmedve szerelmese című zenés klíma-
mesét láthatják az óvodás és alsó tagozatos gyerekek.

Új bérlettel kedveskedik a színház a családok számára, 
ugyanis a CSALÁDI BÉRLET PLUSZ nevet viselő konstruk-
ció a két nagyszínházi gyerekbemutató mellett a Légy jó 
mindhalálig musical-t is magában foglalja.

Az ifjúság, azaz a 10-18 évesek két összeállítás közül 
is választhatnak.

Az egyetemistákra is gondolt a színház idén is, őket 
az Egy csók és más semmi zenés vígjátékkal és A revizor 
című komédiával várja.

(Az árakról és kedvezményekről részletek a Hírös.hu-n olvasható.)

A jegyirodák  
nyitva tartása

2020. június 15. – augusztus 14., H.–P.: 10:00–17:00
Nyári szünet (zárva): június 27. – július 20.

Újranyitás: július 21. kedd, 10:00–17:00
Az előbérletezési időszakban a jegyiroda nyitva és zárva 
tartási időszakában is lehetőség van a nézőknek online 
jelezni bérletvásárlási szándékukat, így is megkapják a 

10% kedvezményt.  
Cím: berlet@kecskemetinemzeti.hu

Beteg kislány részére 
várják a felajánlásokat
A lassan kétéves, örökletes anyagcse-
rezavarral küzdő Linett mindennapjainak 
megkönnyítésére egy mellkasoszcillá-
ciós mellényt szeretnének vásárolni. 
Ennek támogatására indítottak gyűjtést 
az E-KECSAP segítségével.

A ritka betegséggel, cisztás fibrózissal szüle-
tett kislányon születése után nem sokkal élet-
mentő műtétet hajtottak végre, és betegsége 
élete végéig kezelést és mindennapos odafi-
gyelést igényel. 

A E-KECSAP (Együtt a Kecskeméti Családo-
kért Közhasznú Alapítvány) kezdettől fogva 
támogatja a családot. Az alapítvány március-
ban jótékonysági tornát tartott volna a család 

támogatására, ám azt a koronavírus-járvány 
miatt kénytelenek voltak elhalasztani.

A most gyűjtött pénzadományokkal egy, a  
Linett mindennapjait megkönnyítő, 4,5 mil-
lió forintba kerülő speciális mellkasoszcillá-
ciós (Vest Airway Clearance System) mellény 
megvásárlásához szeretnének hozzájárulni.  
Az eszköz ugyanis nagyban megkönnyítené a 
kislány számára a betegségre jellemző sűrű, 
tapadós váladék felköhögését.

Aki szeretne a mellény 
megvásárlásához adománnyal 
hozzájárulni, az Együtt a Kecskeméti 
Családokért Közhasznú Alapítvány 
számlaszámára tud utalni.  
Kérik, hogy a megjegyzésbe írja be: 
Linettért.  
Számlaszám: 11732002-20410229

A képzőművész 
jótékonysági licittel segít

Linettke megsegí-
tésére, az eszköz 
megvásárlásához 
való hozzájárulá-
saként ajánlja fel 
egyik alkotásának 
bevételét a neves 
kecskeméti kép-
zőművész, Ulrich 

Gábor is. Az Organikus korong című szo-
borra július 10-éig lehet licitálni.

Ulrich Gábor már korábban is indított 
hasonló jótékonysági akciót, melyet a 
mostani felajánláshoz hasonlóan közössé-
gi oldalán tett közzé.

A művész az ajánlatokat a gabor@ulri-
ch.hu e-mail-címre várja, a legmagasabb 
vételárat felajánló adományozó a licit le-
zárultát követően az összeget a gyűjtést 
szervező E-KECSAP számlájára utalja.

Cseke Péter színidirektor

Linettke betegsége folyamatos kezelést  
és mindennapos odafigyelést igényel

A minőségből nem engedünk, de az árakból igen! 

Szenzációs jubileumi akciók! 

Premiernap a belépő csak 1.500 Ft  a C. szektorba a készlet erejéig. 

Hétköznapokon 1-et fizet 2-t kap akció a B. szektorba: 4.000 Ft/ 2 fő. 

Hétvégén 500 Ft kedvezmény minden szektorba, kivétel a VIP-páholy.

Az akciók kupon ill. a hirdetés átadásával érvényesíthetők.
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Gyermekkora óta szenvedélyesen 
érdeklődik a zeneszerszámok és 
a különleges közlekedési esz-
közök iránt. Első hangszereit az 
NDK-ból hozta, később bejárta a 
Kecskemét környéki falvakat, a 
Kiskunság tanyavilágát – alapít-
ványi támogatással megfordult a 
világ számos országában is –, és 
kitartó munkával létrehozta Ma-
gyarország legnagyobb nyilvános 
hangszermúzeumát. Nyugdíjazása 
óta orvosai tanácsára az autóve-
zetés helyett inkább kerékpározik, 
ennek hozadékaként dizájner 
kerékpárokat gyűjt és készít. 
A karanténidőszak végét várva 
sem tagadja meg önmagát: most 
épp a főtéri velocipéd-bemutatók 
folytatását tervezi.

– 2010-ben, 60 évesen nyugdíjba vo-
nult. Miért?

– Őszintén szólva azt a strapát, 
amivel a hangszergyűjteménnyel kap-
csolatos dolgok intézése járt – nem 
ritkán egy-egy nap öt-hat csoportnak 
kellett tárlatvezetést tartanom, gyako-
riak voltak a szakmai utak stb. –, már 
nem nagyon bírtam. Kapóra jött az is, 
hogy önkéntesként egy ideje már ott 
dolgozott a hangszerkészítő kecske-
méti családból származó Szilágyi Áron, 
aki örömmel vette át tőlem a „staféta-
botot”. Számításom bejött, Áron profi 
módon, rendkívül magas színvonalon 
vitte tovább a munkát és viszi jelenleg 
is. Ráadásul öt évvel ezelőtt a gyűjte-
mény végleges helyre való költözését 
is kiválóan levezényelte. Nagyon örülök 
annak, hogy a Rákóczi úton, az egykori 
Városi Mozi átalakított épületében im-
már pazar körülmények között láthatók 
az elmúlt évtizedekben összegyűjtött 
hangszerek. Ez egy hatalmas előrelé-
pés amiatt is, mert ott egy színpadot 
is használhatunk, ahol például évente 
visszatérő eseményeket, fesztiválokat 
tudunk tartani.

– A hangszerektől is elköszönt, ami-
kor a gyűjtemény kulcsát 2010-ben az 
új vezetőnek átadta? 

– Á, dehogy! Mindmáig gyakran be-
járok a múzeumba, örömmel veszem 
kézbe a zeneszerszámokat. Nem rit-
kán a tárlatvezetés örömét is szíve-
sen vállalom. Régi ismerőseim közül 
többen, akiknek egykor a gyermekeit 
kalauzoltam el a hangszerek világába, 
az unokáik elvarázsolására is kifejezet-
ten engem kérnek, de a pedagógusok 
között is akadnak olyanok, akik az 
évekkel ezelőtti rendhagyó énekórák 

sikereire visszaemlékezve új osztálya-
ikkal való látogatásukkor is hozzám 
ragaszkodnak.

Óriási örömöt jelentett számomra, 
hogy tavaly már a gyűjtemény 40. szü-
letésnapját ünnepelhettük meg. Kitün-
tetéskét éltem meg, hogy a gálaestre 
eljött és színpadra lépett a Sebő Együt-
tes is. Vezetőjük, Sebő Ferenc, a Nem-
zet Művésze címmel jutalmazott Kos-
suth-díjas zenész, a hazai hangszeres 
népzenei és táncházmozgalom egyik 
elindítója a példaképem volt mindig 
is – igazán megható volt látni őt az én 
„fesztiválomon”. Ugyanígy büszkeség-
gel töltött el, hogy az ünnepségen újra 
találkozhattam gyerekkori haverom-
mal, a keleti és a balkáni zene kiváló 
ismerőjével, a pengetős hangszereken 
otthonosan mozgó Barvics Ivánnal is.

– A gyűjtés örömét átéli-e még 
most, nyugdíjasan is? 

– 2010-ben egy szívműtéten is átes-
tem – egy gyerekkori szívproblémámat 
kellett kezelni. Ennek az egészségügyi 
beavatkozásnak köszönhetően azután 
belecsúsztam egy másik „hóbortba”. 
Az orvosom ugyanis a város közbizton-

sága érdekében eltanácsolt az autóve-
zetéstől (nevet – a szerk.), azt javasolta, 
közlekedjek inkább kerékpárral. Azóta 
majd minden nap bringázok, egyúttal 
elkezdtem gyűjteni is a régi drótszama-
rakat. Kezdetben elsősorban a baráta-
im és ismerőseim segítettek, de akad-
tak számomra teljesen ismeretlenek 
is, akik az új hobbim hallatán vagy az 
utcai közlekedésem láttán fölajánlották 
a padláson vagy a fészerben elfekvő 
járgányaikat. Néhány éve úgy éreztem, 
hogy specializálódnom kell, egyedivé, 
csak ránk jellemzővé kell tennem a 
gyűjteményt. Kézenfekvő megoldást 
találtam. Kecskemét egyik fő ismérve 
a szecesszió, ehhez igazodva a 18. szá-
zad végén és a 19. század elején nép-
szerű velocipédek gyűjtésére szako-
sodtam. Ma már közel száz bicikliből áll 
a kollekcióm, akad közöttük fakerekű, 
tricikli, tandem, három- vagy négyü-
léses családi kerékpár, oldalkocsis és 
chopper bicikli, két- és háromkerekű 
velocipéd stb. És ami a hangszereknél 
jól bevált gyakorlat lett – megszólaltat-
hatók, a vendégek játszhatnak rajtuk –, 
azt a drótszamaraknál is alkalmaztam: 

a kerékpáros programokon, így például 
az autómentes napokon mindig részt 
veszünk, a múzeumok éjszakáján is ön-
álló programokkal szoktunk jelentkez-
ni, és ezeken az alkalmakon a kerékpá-
rokat ki is lehet próbálni, fel lehet ülni 
rájuk, lehet egyet kerekezni. 

– Mit tervez, mit szeretne elérni a 
következő években?

– Ötéves korom óta, amikor édes-
apám elvitt Budapestre a legjobb barát-
jához, aki a közlekedési múzeumban 
dolgozott, életem egy irányban halad. 
Beleszerettem anno a múzeumi mun-
kába, s ez azóta sem változott, nem 
is szeretném, ha a jövőben másként 
lenne!

Jó tudni, hogy a hangszergyűjtemény 
nagyszerű helyen és profi kezekben 
van, hogy folyamatosan fejlődik. Re-
mélem, hogy a zeneszerszámok sokak 
számára nyújtanak majd a jövőben is fe-
lejthetetlen élményt. Épp ezért a karan-
ténhelyzet végét már nagyon várom. 
Úgy tudom, hogy sajnos idén a múzeu-
mok éjszakája csak virtuális programo-
kat kínál majd, de azért egy különleges 
tárlatvezetés révén találkozhatnak ve-

lem az érdeklődők: egy videóanyagban 
a kedvenc hangszereimről mesélek 
majd. Annak viszont végtelenül örülök, 
hogy a gyűjtemény kedd óta előre beje-
lentkezéssel ugyan, de látogatható, és a 
korábban tervezett nyári táborainkat is 
kivétel nélkül meg tudjuk tartani.

Azután álmodozni is szoktam. Jó 
lenne, ha a velók is állandó helyet kap-
nának – jelenleg egy raktárban várják 
sorsuk jobbra fordulását –, és persze ha 
minél gyakrabban használnák is őket. 
Egy-egy nagyobb főtéri rendezvényen 
már korábban is részt vettünk, mindig 
nagy sikert arattunk, ezt akár rendsze-
ressé is lehetne tenni. A velocipédekkel 
fotogénebb lenne a városkép, és nem 
mellékesen a turisták számára vonzób-
bá válna Kecskemét. És persze annak 
is örülnék, hogy amiként jómagam a 
kerékgyártást is vállaló bognár elődei-
met, illetve a nótás kedvű és fúró-fara-
gó nagyapáimat követve zenét, illetve 
közlekedés- és technikatörténetet sze-
rető ember lettem, úgy az unokáim és 
a majdani dédunokáim is tovább vinnék 
őseink művészetek iránti érdeklődését.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Leskowsky Albert Sándor hangszerész, 
nyugalmazott gyűjteményvezető Al-
páron született 1950. augusztus 4-én. 
Általános és középiskoláit Kecskeméten 
végezte, a Katona József Gimnáziumban 
érettségizett 1968-ban. Ezt követően az 
NDK-ban folytatta tanulmányait: előbb 
hegesztő szakvizsgát szerzett, azután a 
rostocki főiskola hajóépítő mérnöki sza-
kán tanult. Emellett magánúton zenei 
és hangszerészi ismereteket is szerzett. 
1973-tól vezető magyar rockegyüttesek 
tolmácsa, technikus munkatársa, 1974-
től a Kecskeméti Katona József Múzeum 
tárlatvezetője volt. 1979-ben megalapí-
totta a Kecskeméti Hangszergyűjteményt 
(1990 óta Leskowsky Hangszergyűj-
temény), melynek ma már közel 2000 
darabot számláló anyagában a magyar 
népzene szinte valamennyi hangszeres 
emléke megtalálható, valamint az öt 
kontinensről származó népzenei, illetve 
történelmi és kortárs instrumentumok is. 
A gyűjteményben folyó munkát 2010-ig 
vezette, azóta nyugdíjasként segíti az 
intézmény tevékenységét. Az elmúlt évek-
ben régi kerékpárok gyűjtésébe fogott. 
Mintegy 100 darabból álló kollekciójá-
ból néhányat fesztiválokra, show-műso-
rokba is el-elvisz, de Kecskemét főterén 
is gyakran tart bemutatókat. Több zenei 
kiadvány szerzője. 1990-ben jelent meg 
A citera című kötete, és CD-felvételeket is 
készített: Zene egy kiállítás hangszereire 
(1996), Citera groove (2001), Álmodozó 
harangozó (2002), Talált hangszerek… 
hangszer találmányok (2004). Gyűjte-
ményszervező, értékmentő munkáját 
számos elismeréssel jutalmazták: 2006-
ban a Kecskemét Közművelődéséért Dí-
jat, 2013-ban a Bozsó János-díjat, 2019-
ben a Pentaton-díjat és a Kántor András 
Veterán Autósok és Motorosok Kiskunha-
lasi Egyesülete oklevelét is átvehette.

2010-ben egy velocipéd-találkozó előttLESKOWSKY ALBERT

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Az 1970-es évek végén

A Pentaton-díj átvételekor Hörcsök Imre önkormányzati képviselővel, az Értékmegőrzési 
Bizottság elnökével és az elismerést odaítélő Kecskemét Leskowsky Hangszergyűjtemény 
Közalapítvány elnökével, a gyűjtemény szakmai vezetőjével, Szilágyi Áronnal

Kecskemét felújított főutcáján,  
a Rákóczi út 22. szám alatt  
173 m2-es üzlethelyiség  

utcafronti bejárattal kiadó.

Kecskemét belvárosában,  
az Arany J. u. 8. szám alatt  

136 nm-es üzlet,  
szociális helyiségekkel kiadó.

Kecskemét főterén  
(Kossuth tér 6–7.)  

374 m2 nagyságú portálos 
kialakítású, jó műszaki állapotú, 
összkomfortos, kiemelten nagy 

forgalmú, frekventált helyen 
található, jól megközelíthető 

üzlethelyiség kiadó.

Különböző típusú vállalkozások céljára 
kiválóan alkalmas. Az üzlet előzőleg bank 

céljára volt hasznosítva.

ÜZLETHELYISÉGEK KIADÓK.  
RÉSZLETES INFORMÁCIÓ: WWW.KIKFOR.HU

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

Fotó: Kiss András

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Strasszer András

Fotó: Kállai Erzsébet

Épül a Bányai 
sportcsarnoka

A terveknek megfelelően halad a Bányai Júlia Gimnázium új sportcsarno-
kának építése. A város új sportlétesítménye a Mercedes-Benz Gyár Nem-
zeti Kosárlabda Akadémia sportberuházásának keretében készül el. Az 
ősszel átadandó beruházás keretében egy 841 m2 alapterületű csarnok 
épül, 661 m2 sportpadló felülettel, 2 öltözővel és 2 szertárral.
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A legifjabb  
kecskemétiek

Fürj Benedek Bendegúz 
(édesanyja neve: Tóth 
Mária) Kecskemét, Veres 
Szabolcs Bence (Pacskó 
Noémi Csilla) Kunszállás, 

Kiss Levente (Faragó Vivien Brigitta) 
Kecskemét, Gajdos Levente (Szikszai Eszter) 
Kiskunfélegyháza, Tóth Milán Dominik 
(Pásztor Szilvia) Kecskemét, Nagy Izabella 
(Utasi Ildikó) Nagykőrös, Kovács Dorka (Sallai 
Ágnes) Jakabszállás, Gyulai Huba (Péma 
Nikoletta) Kecskemét, Fazekas Levente 
Vilmos (Ötvös Franciska Annamária) 
Kecskemét, Somodi Gergely (Kengyel Judit) 
Kecskemét, Szőke Janka (Urbán Ildikó) 
Nagykőrös, Porubcsánszki Ferenc (Rigó 
Vivien) Kiskunfélegyháza, Tóth-Kujáni Gergő 
(Kujáni Zsuzsanna) Kecskemét, Tánczos 
Zalán (Szigeti Noémi) Kecskemét, Tóth Lili 
Szofi (Molnár Krisztina) Kiskunfélegyháza, 
Szegedi Attila (Marákovics Szabrina) 
Kerekegyháza, Ajtai Csaba Dávid (Ajtai Ilona) 
Szabadszállás, Kolompár Gergő Laurent 
(Kolompár Erika) Tiszakécske, Pácsa Panka 
(Szvetnyik Ildikó) Akasztó, Nagy Martin 
(Mihalovics Szilvia) Kecskemét, Falusi Noel 
Ferenc (Járdi Edit) Helvécia, Karsai Natália 
Mária (Kiss Katalin) Páhi, Szólya Hunor 
(Dongó Anita) Kiskunfélegyháza, Baranyi 
Léna (Sári Leila) Orgovány, Bata Kornél (Török 
Katalin) Helvécia, Oláh Zente (Gergely Katalin) 
Kecskemét, Orgoványi Jázmin (Seprenyi 
Hajnalka) Szabadszállás, Sörös László 
(Berghoffer Éva) Kecskemét, Ács Zalán 
(Gubicza Barbara) Ágasegyháza, Kristó 
Csaba Gergő (Molnár Renáta) Kerekegyháza, 
Lipótzy Viktor (Strupka Nikolett) Kecskemét, 
Kasza Ármin (Szeleczki Anett) Bugac, 
Jerkovics Janka (Budai Szabina Boglárka) 
Budapest 18., Olasz Tekla Anna (Tóth 
Veronika) Kecskemét, Dunszt Adél (Lőrincz 
Beáta) Kecskemét, Karaszi Hanna (Kovács 
Krisztina) Szank, Balogh Csongor (Liszkai 
Olivia) Ballószög, Gutpintér Tamara (Seregély 
Dóra Linda) Csongrád, Csontos Alexandra 
(Cseri Nikoletta) Tiszaalpár, György Lili (Makai 
Tamara) Városföld, Áy Zara Zsuzsanna 
(Harangozó Zsuzsanna) Tiszakécske, Herédi-
Szabó Emma (Heibl Anita) Izsák, Nagy Marcell 
Sándor (Módra Alexandra) Cegléd, Valérián 
Dávid (Héjas Katalin) Nagykőrös, György Iván 
(Borsos Tetjána) Kiskunfélegyháza, Szente-
Varga Lilien (Varga Annamária) Kecskemét, 

Tóth Petra (Zsigmond Zsaklin) Kecskemét, 
Géró Jázmin (Szabó Ildikó) Kecskemét, 
Lakatos Dorina Melánia (Pócsi Zsuzsanna) 
Kecskemét, Csertő Bálint (Makai Dorina) 
Kiskunfélegyháza, Demeter László (Gémes 
Eszter) Kiskunfélegyháza, Somodi Lilla 
Hajnalka (Somodi Andrea) Tiszaalpár, Varga 
László Iván (Dakó Mária) Kecskemét, Daragó 
István Levente (Halma Viktória) 
Szalkszentmárton, Orsós János (Kanyik 
Barbara Nikoletta) Segesd, Szili Vanda (Zádori 
Patrícia) Kecskemét, Tóbiás Liliána (Trungel 
Tünde) Kiskunfélegyháza, Kovács Zétény 
(Pigniczki Regina Hajnalka) Tiszaug, 
Debreczeni Fruzsina (Kozocsay Gréti) Cegléd, 
Debreczeni Ábel (Kozocsay Gréti) Cegléd, 
Debreczeni Miksa (Kozocsay Gréti) Cegléd, 
Sersli Sándor (Kévés Nóra) Kunszentmiklós, 
Szabó Benett (Apró Kitti) Kiskunfélegyháza, 
Terenyi Izabella (Fórizs Mariann) Lajosmizse, 
Magyar Nándor (Török Katalin) Ballószög, 
Miskolczi Bálint (Horváth Eszter) Kecskemét, 
Nyiri Dániel (Csorba Ildikó) Kecskemét, 
Skernyók Soma (Rebek Anna Dorottya) 
Kecskemét, Scheuring Konor (Kormos Petra) 
Kecskemét, Scheuring Elina (Kormos Petra) 
Kecskemét, Subicz Fanni Zoé (Kiss Brigitta) 
Tiszakécske, Zrínyi Botond (Varga Éva) 
Szabadszállás, Kajdácsi-Kovács Kornél 
(Horváth Mónika) Kiskunhalas, Nagy Noel 
(Baranyi Kitti Edit) Kunszállás, Kalocsai Zoé 
Kiara (Székely Anna Margit) Jakabszállás, 
Csikós Miron (Tóth Alexandra) Budapest 14., 
Varga Lilien (Kotlár Boglárka) Nagykőrös, 
Kincses Nimród (Patay Veronika) Kecskemét, 
Kis Gergő (Móré Ágnes) Kiskunfélegyháza, 
Csikós Dorka (Tamási Nóra) Kecskemét, 
Bódog Levente Áron (Bari Kitti) Kecskemét.

Halottaink
Gyurkó Vincéné Ricán Piroska 
1931. (Kecskemét), Kőrös 
Tibor József 1936. 
(Petőfiszállás), Tar Istvánné 
Kása Franciska 1935. 
(Kecskemét), Janik Piroska 

2020. (Kecskemét), Simon Sándorné 
Böcskei Julianna 1936. (Kecskemét), 
Gyenes László 1943. (Kecskemét), Nánási 
Elemér Valérián 1935. (Kecskemét), Ági 
Lídia 1933. (Kecskemét), Orbán Istvánné 
Oláh Erzsébet 1940. (Kecskemét), Majoros 
Sándor 1949. (Budapest 19.), Halászné 
Kovács Gabriella 1964. (Kecskemét), Sájner 
Ferencné Ille Margit 1950. (Kecskemét), 
Biter Sándor József 1930. (Kecskemét), 

Balog Ferenc 1949. (Kecskemét), Reszeli-
Soós András 1964. (Kecskemét), Sirkó 
András 1962. (Kecskemét), Veréb Ferencné 
Gulyás Anna 1935. (Lakitelek), Bene János 
1947. (Kecskemét), Gajdácsi János 1968. 
(Kecskemét), Zsíros Gyuláné Szakmári Ilona 
1928. (Kecskemét), Kecskés István 1928. 
(Nyárlőrinc), Tóth István 1945. (Kecskemét), 
Bíró Sándor Zsigmond 1937. (Kecskemét), 
Almási Zsolt Mihály 1963. (Kecskemét), 
Káldi József 1933. (Kecskemét), Kása 
József 1954. (Kecskemét), Horváth 
Benjáminné Fritz Anna Mária 1937. 
(Kerekegyháza), Rádi Ferenc 1929. (Izsák), 
Kiszi Ferencné Czombos Margit 1935. 
(Kecskemét), Szabó József Istvánné 
Kisgergely Ilona 1944. (Kecskemét), Pap 
Sándorné Bíró Éva 1945. (Fülöpszállás), 
Novák László 1951. (Tiszaalpár).

Házasságot 
kötöttek
Kenyeres Ádám és Balázs 
Lívia, Haász Róbert és 
Barkó Brigitta, Lengyel 

Milán és Kósa Anikó, Pócs Viktor és 
Rétszilasi Melinda, Izsó Péter Zoltán 
és Taskó Nikolett, Kondorosi Árpád és 
Alberszki Anett, Hegedűs Máté és Sponga 
Diána, Darmos Ádám és Orosz Alexandra.

ANYAKÖNYVI HÍREK

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

ISMÉT−
LÕDÕ

PROG−
RAM

ÍRÁSJEL

MAGÁ−
NYOSAN 

ÉLÕ 
EMBER

MUHAM−
MAD ...; 

AMERIKAI 
ÖKÖL−

VÍVÓ

NÖVÉNYI 
EGYED

KAUTZKY 
...; 

SZÍNÉSZ

ÉSZAK

FOSZFOR

UJJAIVAL 
MÉ−

LYESZT

ELÕADÓ

FEKVÕ−
SZÉK

TÜZETE−
SEN 

VIZSGÁL

VALA−
MINT

HÓNALJI 
RUHA−
BETÉT

ERES!

JÓD

ÉV−
EZRED

NOMEN 
NESCIO, 

RÖV.

JAN VAN 
...; XV. 

SZÁZADI
FLAMAND 

FESTÕ

KÉN 
VEGY−

JELE

A GYÛ−
RÛK URA 
HOBBIT 
FÕSZE−
REPLÕJE

Segítség: 
EON, 

ALOÉ, 
AZÓT, 
AKAKA

E O
TONNA

ÉBREDÕ

MÁTKA, 
ARA

RÉNIUM

RÉSZBEN 
ISMER!

NYÁRI 
LÁBBELI

KIS 
EMÍLIA!

MIANMAR 
RÉGI FÕ−
VÁROSA

GYOM

VASI 
KÖZSÉG

NITRO−
GÉN

KÖLNI 
RÉSZLET!

IGEN, 
ANGOLUL

BÁJ, RÉ−
GIESEN

NEMES 
LÓFAJTA

SZEM 
KÖZEPE!

CÓKMÓK, 
MÁLHA

NYERS 
SZÉLEK!

HAWAII 
VÍZESÉS

ECUA−
DOR, R.

SZICÍLIAI 
VULKÁN

HAJIGÁL

HANNI−
BAL ... 

PORTAS

GYÜ−
MÖLCS

... ET 
LABORA!

VÖRÖS, 
NÉMETÜL

MAGOS A  
...; DAL

TUDÁS−
PRÓBA

TÁRGY 
RAGJA

TISZTÍT, 
LEÖBLÍT

ENRICO 
...; OLASZ 

TENOR

KICSI

MELEG 
ÉVSZAK

GYEREK−
ITAL−

MÁRKA

KÜRT

FÕNÉV, 
RÖV.

ALU−
MÍNIUM

GRAMM

NEDO ...; 
VÍVÓ

GIGA−
HERTZ

NED ...; 
DERES 

URA 
(TRÓNOK 
HARCA)

TÍZ 
TIZEDE

ÚT 
ELEJE!

NAGY−
HATALOM

LÁB−
VÉGEK!

ÉS, 
ANGOLUL

LILIOM−
FAJTA

NÁTRIUM−
FLORID

NÕNI 
KEZD!

KÖZÉPEN 
ADNA!

ZORRO 
JELE!

FÖLDÜNK 
KÍSÉRÕ−
JÉNEK 
EGYIK 
FÁZISA

A
NÉVELÕ

NITRO−
GÉN RÉ−
GI NEVE

Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
kétszer négy főre szóló fürdőbelépőt a Kerekdombi 
Termálfürdőbe.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket június 28-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A június 4-ei lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Kertészkedő magazin a KTV műsorán 
hétköznapokon.

A nyertesek kétszer négyszemélyes fürdőbelépőt kapnak 
a Kerekdombi Termálfürdőbe.

Pancza Csaba (panczacsaba1@gmail...)
és Csernákné Berta Olga (csernak.jozsef@t-online...)

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440-es telefonszámon 
egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  

Nonprofit Kft.
Főszerkesztő: Bán János

Szerkesztő: Vandlik János
SZER KESZ TÕ SÉG ÉS KI ADÓ HI VA TAL:
6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.

Telefon: 76/570-440  
E-mail: info@hiros.hu

ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS:  
Mediaworks Hungary Zrt.,

9021 Győr, Újlak u. 4/a. 
Felelős vezető: Szabady Balázs 

műszaki igazgató. 

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Kecskemét központjában,  
az Arany János utca 8. szám alatt 

lévő polgári ház alagsorában 
 eladó egy kamra, egyéb helyiség 

(volt kazánház) megnevezésű,  
összesen 42 nm-es pincerész.

További információ  
a www.kikfor.hu weboldalon,  

az „ELADÓ INGATLANOK”  
menüpont alatt érhető el.
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Bár a vírushelyzet miatt nagyon hosszú időn keresztül maguk edzet-
tek a KES országúti kerékpárosai, és alig pár hete kezdhették meg a 
közös edzéseket, június 11-én rögtön a mély vízbe ugrottak: a Szlovák 
Kupán vettek részt, a Szlovákia Ringen, ahová több száz, versenyre 
kiéhezett bringás nevezett Szlovákiából, Csehországból, Lengyel-
országból, Szlovéniából és Magyarországról. A kecskeméti srácok 
helytálltak, teljesítették az edzőjük, Sáfár Tamás által meghatározott 
célokat. 

– Milyenek voltak a körülmények?
– Kiváló minőségű, 6 kilométer 

hosszú, tükörsima aszfaltcsík, nagyon 
pici szinttel és széllel, valamint na-
gyon technikás kanyarokkal. Renge-
teg versenyző, remek hangulat, sok 
izgalom jellemezte a futamokat. A 
magyar korosztályos mezőny 90 szá-
zaléka ott volt, a kicsiktől egészen az 
U23 elit korosztályig. 

– Milyen célokat fogalmazott meg 
tanítványai számára?

– Azzal a céllal indultunk neki, hogy 
szokjuk a versenykörülményeket, ké-
szüljünk fel az adrenalinlöketre, a ver-
senydrukkra, a szokásosnál jóval na-
gyobb sebességre. Fel akartuk mérni, 
hol tartunk mi, hol tartanak a többiek. 
Úgy érzem, a verseny tökéletesen el-
érte a célját.

– Vesézzük ki kicsit bővebben a 
négy kecskeméti bringás eredményét! 

– Az U17-es korosztályban Radics 
Milán elsőévesként nagyon jól kerékpá-
rozott a 70 fős mezőnyben, és folyama-
tosan a mezőny elején tekert, sokszor 
irányítva a történéseket. Milán többször 
el tudott gurulni a mezőnytől, de rög-
tön megfogták. A sprintre nagyon jól 
jött, de sajnos az utolsó 50 méternél há-
tulról beleszálltak, és nem tudott sprin-
telni. Így is a 15. helyen érkezett meg, 
második legjobb magyarként.

U19-ben 13 kört, vagyis 78 kilomé-
tert kellett teljesíteni a kerékpáro-
soknak. Itt Csenki Csongor állt oda a 
rajtvonalhoz, a szintén hatalmas cseh, 
szlovák, osztrák, magyar csapatok 
által alkotott mezőnyben. A kezdeti 

megilletődöttség után nagyon szépen 
be tudott állni, felvette annak a ritmu-
sát, és a mezőnnyel érkezett meg, de 
a végső sprintre már nem maradt elég 
ereje. Így is 30. helyen zárt a 70 fős 
mezőnyben. Itt is elértük a célunkat.

U23-as, Elit kategória. Csak ebben 
a korosztályban 120 induló állt rajt-
hoz, a mieinket Csorba Bence és Fűzfa 
Ambrus képviselte. Bence az érettségi 
mellett készült, Ambrus pedig most 
kezdi az országúti versenyzést, eddig 
a cyclocross szakágban jeleskedett. 
Mindketten odatették magukat, nem 
volt könnyű dolguk, a 108 kilométeres 
verseny 47,5 km/h-s átlagot hozott. 
Bence nagyon ügyesen helyezkedett 
a mezőben, nem volt semmi feladata, 
tudtuk, hogy egyedül ebben a mezőny-

ben szinte lehetetlen komoly szökés-
ben részt venni, vagy szökést indítani. 
Ambrus tanulja ezt a dolgot, de ügye-
sen, a mezőny végén helyezkedve sike-
rült beérnie. Itt is volt bukás a sprint 
előtt, Bencének állóra kellett fékeznie 
a bringát, ezért végül nem tudott ér-
demben sprintelni, de a szakmai veze-
tés elégedett a teljesítményükkel.

– Mik a további tervek?
– A magyar szezon még nem indult 

el, így most a nemzetközi lehetősége-
ket figyeljük. Több külföldi versenyre 
kaptunk már meghívást, a tervek szerint 
Lengyelországba, Szerbiába, Szlovéniá-
ba és Törökországba fogunk utazni. Az 
alapvető cél persze, hogy az augusztus 
végén rendezendő országos bajnoksá-
gokon minél jobban szerepeljünk.

FELHÍVÁS A SENCOR 2019-BEN 
GYÁRTOTT ÉS ÉRTÉKESÍTETT  

MOBIL KLÍMÁK 
ÖNKÉNTES VISSZAHÍVÁSÁRÓL
A FAST Hungary Kft. ezúton szeretné tájékoztatni 
az olvasókat, hogy önkéntesen visszahívja a 
piacról a SENCOR SAC MT1221CH és SAC MT1222CH 
típusú, mobil légkondicionáló berendezéseit 
(gyártási tétel „Lot: 2019122***“). 

A visszahívás kizárólag a 2019 júliusáig gyártott és értékesített termékek-
re vonatkozik, mert belső vizsgálataik szerint fennáll a veszélye, hogy a 
készülékek belső elektromos rendszere használat közben megsérül, ami 
növeli a klímaberendezések rövidzárlatának, illetőleg kigyulladásának 
kockázatát. 

A FAST Hungary Kft. egyúttal kéri a vásárlóit, hogy függesszék fel ezen 
mobilklímák használatát és vegyék fel velük a kapcsolatot, vagy vigyék 
vissza a termékeket a vásárlás helyére! Természetesen a teljes vételárat 
visszafizetik azoknak a vásárlóknak, akik rendelkeznek a fent említett, 
hibás termékekkel, akkor is, ha már nincsenek a vásárlást igazoló számla 
birtokában. A vásárló kérése esetén ugyanakkor, soron kívül gondoskod-
nak a készülék(ek) díjmentes javításáról. 

A FAST Hungary Kft. ügyfélszolgálata készséggel áll 
rendelkezésre további tájékoztatás érdekében  

a 06 23 330 830-as telefonszámon  
(munkanapokon 9-17 óra között),  

valamint a szerviz@fasthungary.hu e-mail-címen! 

A Szlovák Kupán kezdték a versenyszezont 

A KECSKEMÉTI ELSŐ SOR BRINGÁSAI
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MOST MÉG JOBBAN MEGÉRI 
E-SZÁMLÁRA VÁLTANI!

Regisztráljon online felületünkön a www.bacsviz.hu oldalon keresztül, mellyel 
kapcsolatban a lépéseket az alábbi linken elérhető videóban be is mutatjuk:  
www.bacsviz.hu/ugyfelszolgalat/elektronikus-ugyintezes

Az e-számla a megszokott számlaformátumban a regisztráció során megadott email címre 
érkezik. Aktuális számláit kényelmesen, otthonról teljesítheti bankjánál adott csoportos 
beszedési megbízás útján, egyszerűen bankkártyás fizetési móddal vagy átutalással, 
egyéni azonosító számok feltüntetésével. Ha e-számlára vált, egy környezetbarát és 
praktikus megoldást választ.

Nettó 3000 Ft egyszeri kedvezményt adunk 
lakossági vízdíjából, amennyiben június 1. után az elektronikus 
ügyfélszolgálati felületen e-számlára vált és 24 hónapon keresztül 
e-számlás marad.
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Véget ért az An–26 katonai 
szállítórepülők magyarországi 
szolgálata. Az ikonikus gépektől 
június 11-én búcsúztak a Kecs-
keméti Repülőbázison, ahol az 
utolsó 15 évüket töltötték. Az MH 
59. Szentgyörgyi Dezső Repülő-
bázison rendezett ünnepélyes 
búcsúztatón megjelent Szeme-
reyné Pataki Klaudia polgármes-
ter, Ugrik Csaba dandártábornok, 
bázisparancsnok, valamint Benkő 
Tibor honvédelmi miniszter.

Molnár H. Boglárka

Nyugdíjazza An–26-os szállítógépeit 
a Magyar Honvédség. Az „Ancsa” né-
ven ismertté vált repülőgépek a világ 
szinte minden táján megfordultak, 
83 ezer órát töltöttek a levegőben és 
773-szor repülték körbe a Földet 46 
év alatt.  A Magyar Honvédségnek tíz 
ilyen típusú gépe van, közülük az öt 
Kecskeméten állomásozó Ancsától 
búcsúztak az MH 59. Szentgyörgyi 
Dezső Repülőbázison.

Az An–26-osokkal szállítottak civi-
leket, sportolókat és sérülteket is. A 
gépek összesen 31 millió kilométert 
tettek meg Európa, Ázsia és Afrika 47 
országában. Bár kívülről nem látszik 
rajtuk a 46 év, a technológia azóta so-
kat változott, ezért is vonják ki a had-
rendből ezeket a repülőket.

– A további fenntartásuk, esetleges 
felújításuk túl nagy erőforrást köve-
telne, amely már nem célja a Magyar 
Honvédségnek, és a 21. század, aho-
vá a magyar honvédséget el kívánjuk 
juttatni, az egy más technológiát, 
és fejlettebb technológiát követel – 
mondta Korom Ferenc vezérezredes, 
a Magyar Honvédség parancsnoka.

Benkő Tibor honvédelmi minisz-
ter búcsúzott a nyugdíjba vonuló 
Ancsáktól. Elmondta, mindenki nagy 
tisztelettel tekint ezekre a gépma-
darakra. Az An–26-os repülőgépe-
ken kívülről nem látszik ugyan az el-
múlt 46 év, de technológiája korára 
jellemző. 

– Saját gyermeküknek tekintették 
pilótáink és azok, akik szolgáltak 
rajta, féltve óvták, ápolták, most 
mégis tovább kell lépni – fogalma-
zott a miniszter. Bármennyire is ra-
gaszkodunk és érzelmileg kötődünk 
hozzájuk, egy új cél elérésének tu-
datában tisztességgel búcsút kell 
venni tőlük. A korszerű, ütőképes 
magyar haderőnek ugyanis  a 21. 

század technikai eszközeire van 
szüksége.

Benkő Tibor felidézte, hogy 1974 
és 1976 között tíz An–26 katonai szál-
lítórepülő érkezett Magyarországra, ő 
szinte akkor került a katonai pályára. 
Így szolgálata egyidős az Ancsákkal.

– Tisztességgel, felemelt fővel kell 
most búcsút mondanunk ezeknek a 
repülőknek, pilótáiknak azonban ez-
zel nem ért véget a pályafutásuk. A jö-
vőben is számítunk rájuk, hisz hama-
rosan érkeznek az új gépek a Magyar 
Légierőhöz.

Az egyik Ancsát utolsó hivatalos út-
jára 2 Gripen is elkísérte, erre az útra 
a sajtó munkatársai elrepültek Szege-
dig a szállítógép fedélzetén.

Könnyű hadi szállításokra tervezték
Az 1960-as években Oleg Konsz-
tantyinovics Antonov és csapata kap-
ta a feladatot, hogy kifejlesszen egy 
olyan könnyű harcászati szállítógépet, 
amellyel gazdaságosabban oldhatók 
meg a kisebb tömegű és hatótávolságú 
szállítási feladatok. A mérnökök végül 
nem kívánták feltalálni a spanyolviaszt, 
helyette egy már létező utasszállí-
tó, az An–24-es áttervezése mellett 
döntöttek.

Az új, An–26-os jelzésű típusnál a 
legjelentősebb módosítást a törzs hátsó 
részénél végezték, ahol egy nagymére-

tű, rámpaként is alkalmazható, lenyitha-
tó teherajtó kapott helyet, mely behúz-
ható a repülőgép törzse alá.

A repülőgép prototípusa 1969-re 
készült el, a sorozatgyártás 1970-ben 
vette kezdetét, és 1980-ig gyártották a 
típust. Ez idő alatt 1400 készült az An–
26-os különféle változataiból. Működte-
téséhez ötfős személyzet (gépparancs-
nok, másodpilóta, navigátor, fedélzeti 
technikus, fedélzeti rádiós) szükséges, 
a gép 39 utas szállítását teszi lehetővé, 
akik a tehertér két oldalán elhelyezett, 
felhajtható üléseken helyezkednek el.

Búcsú az An–26 katonai szállítórepülőktől

Fotó: Berta László

TOVÁBBI KÉPEK!


